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Rada Powiatu Nyskiego 
Sesja Rady Powiatu 

Protokół nr XVI/2025 

Sesja w dniu 30 maja 2025  
Obrady rozpoczęto 30 maja 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:42 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 członków. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Joanna Czarnecka 
7. Jarosław Figiel 
8. Ewa Gruszka 
9. Piotr Janczar 
10. Tomasz Jazienicki 
11. Henryk Kamiński 
12. Jacek Kanarski 
13. Zbigniew Karnaś 

14. Artur Kloryga 
15. Danuta Korzeniowska 
16. Bożena Lewińska 
17. Agnieszka Miler 
18. Paweł Nakonieczny 
19. Teresa Nosal 
20. Daniel Palimąka 
21. Grzegorz Samborski 
22. Ireneusz Szafraniec 
23. Przemysław Tetłak 
24. Damian Wylężek 
25. Janusz Zapiór 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak otworzył XVI sesję Rady Powiatu w Nysie (porządek sesji 
załącznik nr 1). Przywitał radnych, pozostałe osoby uczestniczące w obradach oraz osoby 
oglądające obrady online. 

b) stwierdzenie kworum, 

Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
25 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 2). 

c) przyjęcie protokołu z XV sesji, 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do protokołu z XV sesji. Wobec ich braku poddał 
protokół pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z XV sesji.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (25) 
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Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z XV sesji. 
 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu  

 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu, kalendarium spotkań Starosty i członków Zarządu  
  stanowi załącznik nr 3a do protokołu) 

 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, drogie radne, drodzy radni! Zanim będą 
pytania, chciałbym dołożyć do tego, co Państwo dostaliście na piśmie, kilka informacji. 
Oczywiście tych informacji z prac Zarządu mogłoby być dużo więcej i moglibyśmy opisywać 
właściwie każdy dzień szczegółowo, bo pracy jest dużo, ale chciałbym powiedzieć o kilku 
aspektach. Powracając do tematu budowy szpitala, ja się bardzo cieszę, że mamy właśnie taki 
szeroki komitet honorowy, w skład którego weszły osoby związane pośrednio bądź 
bezpośrednio z tematem budowy. Poczynając od ministrów przez administrację rządową na 
naszym terenie województwa opolskiego, przez wszystkie szczeble samorządu i w końcu 
Państwo radni. Cieszę się, że wszystkie kluby odpowiedziały pozytywnie na zaproszenie, bo 
będzie to przedsięwzięcie dotyczące nas wszystkich. Co do kolejnych działań, one niebawem na 
sesji czerwcowej na pewno będziemy w szczegółach mogli Państwu pokazać program 
funkcjonalno-użytkowy, dlatego że do końca przyszłego tygodnia my go już otrzymamy. Mało 
tego, do końca przyszłego tygodnia będziemy mieli także plan inwestycyjny przedsięwzięcia, 
który pozwoli nam wypełnić główne założenie formalne do wniosku składanego do 
Ministerstwa Zdrowia. Tak więc na następnej sesji jeden z punktów będzie bardzo obszerny, na 
którym te właściwie szczegóły związane z programem funkcjonalno-użytkowym i z tym, w jaki 
sposób dojdziemy do końca tej inwestycji zostaną pokazane. Druga duża inwestycja to Strażnica 
Państwowej Straży Pożarnej i tutaj jesteśmy już po rozstrzygnięciu postępowania ofertowego na 
dokumentację. Przedwczoraj odbyło się pierwsze spotkanie z firmą wykonawczą i mocno prace 
ruszyły od razu do przodu. Plan modernizacji Państwowej Straży Pożarnej został przyjęty przez 
Komendanta Głównego, co skutkuje tym, że finansowanie tej inwestycji jest niezagrożone. Też 
pojawiają się w trakcie naszej pracy różne zapytania, mnóstwo tych zapytań, które są w trybie 
dostępu do informacji publicznej. Tak więc chciałbym uprzedzić Państwa ewentualne obawy  
i ewentualne zastanawianie się nad tym, jak jest autentycznie. To oczywiście zwiększyliśmy 
zatrudnienie w Starostwie i to jest fakt w stosunku do tego, kiedy Starostwo rok temu pod nasz 
nadzór przeszło. Natomiast nie wynikało to z naszych widzimisię, ale z bardzo konkretnych 
powodów. Po pierwsze, w Wydziale Inwestycyjnym nie było osób oprócz Pana naczelnika, które 
mogłyby odpowiadać za inwestycje, mając stosowne uprawnienia, stosowne certyfikaty. Dlatego 
w Wydziale Inwestycji przeprowadziliśmy dwa nabory. Jeden poskutkował zatrudnieniem 
osoby, drugi natomiast osoba po wcześniejszym zatrudnieniu niestety z przyczyn osobistych też 
odeszła.  
Wydział Drogownictwa, no tutaj jedynym, który miał uprawnienia drogowe rok temu był, 
zatrudnionym na umowę o pracę tylko Pan naczelnik. Dlatego też prowadziliśmy nabory  
i niełatwo jest zyskać takiego pracownika z kwalifikacjami. Nam się udało jednego, natomiast 
drugi nabór nie był nawet skuteczny.  
Wydział Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej, tam zmienił się naczelnik, nie zatrudnialiśmy 
później nikogo, ale weszła ustawa o ochronie ludności, która niesie mnóstwo kompetencji i nie 
będzie dotyczyć to tylko powiatu nyskiego czy nie, tylko samorządów powiatowych, ale 
wszystkich samorządów, które jeśli będą chcieli wypełnić te zapisy ustawy o ochronie ludności 
będą musieli bądź przesuwać, bądź zatrudniać nowe osoby. Nie da się tego zrobić. Ogrom zadań, 
chociażby tych z zakresu szkoleń, chociażby z zakresu przygotowania współpracy pomiędzy 
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instytucjami czy grupami społecznymi, to już jest potężny ogrom pracy. Zatrudniliśmy również 
nowe osoby do Wydziału Komunikacji. Pomimo tego, że stworzyliśmy dogodniejsze warunki, że 
wprowadziliśmy urzędomat, system kolejkowy, to liczba spraw, lawinowo ciągle wzrasta i liczba 
klientów w Wydziale Komunikacji powoduje, że te kolejki cały czas są i liczba osób była 
niewystarczająca. A też chcę powiedzieć, że Wydział Zamiejscowy Komunikacji  
w Łambinowicach utworzony zostanie i też to wymaga zatrudnienia. Oczywiście powstał też 
nowy wydział, w którym są kompetencje związane z obsługą społeczeństwa obywatelskiego, 
czyli obsługą konkursów w ramach budżetu obywatelskiego, które będziemy realizować,  
ale tutaj nie zatrudnialiśmy nikogo, tylko przesunęliśmy z innych wydziałów pracowników  
w wydziale I tak naprawdę to by było wszystko. A nie, jeszcze nasz zespół komunikacji 
medialnej. Jedna osoba została przesunięta, a druga została faktycznie zatrudniona. Ale jak 
Państwo widzicie poziom dezinformacji medialnej jest przeogromny. I tu nie jest kwestia 
promowania kogokolwiek, czy jakiejś idei. Tu jest kwestia rzetelnego przekazu informacji. Tego 
co robimy, w jaki sposób robimy i jak naprawdę jest. Więc drodzy Państwo, żadna osoba nie 
została zatrudniona, bo takie było widzimisie, tylko wynikało to zawsze z jakiejś analizy i przede 
wszystkim z potrzeby. Zapomniałem jeszcze o jednej osobie. To pełnomocnik do sprawy 
odbudowy po powodzi. I powiem Państwu, gdybyśmy tej osoby nie zatrudnili, koordynacja tych 
wszystkich przedsięwzięć na pewno byłaby na niższym poziomie i na pewno wiele rzeczy nie 
udałoby się nam zrealizować w terminach. To jest koordynacja pomiędzy Urzędem 
Wojewódzkim, pomiędzy ministerstwami, tak aby odpowiednie dokumenty w odpowiednim 
czasie były przesyłane i kończone. Dziękuję. 
 
Radny Artur Kloryga - Panie Starosto! Ja chciałem się tylko dopytać o jedno stanowisko, które 
powstało, tj. koordynatora ds. przepływu informacji pomiędzy Starostą a pracownikami ZOZ.  
I tutaj, Panie Starosto, jestem ciekawy, czym się tak naprawdę zajmuje taki koordynator, bo 
zwiększenie wynagrodzenia i pochodnych w ciągu roku zwiększyło się do 1,3 mln. Natomiast 
jeżeli chcemy… Bo ja nie ukrywam, że Pan Starosta zatrudnił tutaj fachowców, ale tutaj akurat 
mam wątpliwości. Jeżeli Pan Starosta chciałby takiego koordynatora np. zatrudnić do przepływu 
informacji pomiędzy Starostą, a np. klubem siatkarskim, to ja mogę z miłą chęcią pomóc. 
Posiadam odpowiednie kompetencje do tego, żeby takie stanowisko piastować i zrobię to  
w ramach wolontariatu. Wiem np. gdzie jest hala, oglądam siatkówkę w telewizji. Chodzi 
generalnie o to, że ja bardzo bym prosił, żeby zatrudniać osoby naprawdę kompetentne Panie 
Starosto. Bo tutaj, o ile do większości nie ma się do czego doczepić, to tutaj no można znaleźć coś, 
co nie powinno tak naprawdę tak wyglądać. Dziękuję. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Trywializuje Pan, bardzo mocno tą sytuację i porównuje Pan rzeczy, 
które są istotne, takie jak sport, do spraw związanych z ochroną zdrowia. Zdaje sobie Pan 
sprawę z tego, ile pism, ile wizyt, to jest wszystko do udokumentowania, jest od pracowników 
związanych z pracownikami szpitala w bardzo ważnych sprawach. Są to grupy pielęgniarek, są 
to grupy ratowników medycznych. I nie ma właściwie tygodnia, żebyśmy takiego jednego bądź 
dwóch spotkań nie czynili. I osoba, która pracuje w ZOZ-ie, a chcę powiedzieć jasno, że nie jest  
w Starostwie zatrudniona na etacie, tylko poświęca swój czas poza godzinami pracy w ZOZ-ie, bo 
akurat w ZOZ-ie nie zaprzepaszcza swojej pracy, bo jej się nie da. On musi być z pacjentami  
w odpowiednim czasie, w odpowiednim momencie, więc nie realizuje podwójnie tej pracy. Część 
była realizowana tych jego zadań nawet filantropijnie i charytatywnie, ale to z mojej inicjatywy 
postanowiłem, aby to sformalizować po to, aby pewne dokumenty też były i miały rangę 
formalną. Bo występował jako kto? A w tym momencie my dostajemy w każdym tygodniu, i to 
jest oczywiście do wglądu, cała korespondencja, w jakich tematach, jak ważnych tematach, nie 
tylko dotyczących personelu, ale również dotyczących spraw związanych z działaniami 
technicznymi, z budynkami. To wszystko dla mnie ma wielką wartość po blisko dwóch 
miesiącach pracy. Jestem przekonany, że jak Panu... Jest dostęp oczywiście do tych materiałów 
na bieżąco. Jak Panu pokaże, w jakich sprawach były pewne sygnały, po których reagowaliśmy  
i mogliśmy wspólnie z dyrektorem tym tematom zaradzić, to myślę, że stwierdzi Pan, że to jest 
niewygórowany koszt, jaki mógłby być alternatywny, gdyby coś się złego wydarzyło. Gdyby 



4 

 

odszedł lekarz, a również takie sytuacje miały miejsce i mógłby się zawalić na przykład cały 
system z jednego oddziału. Więc naprawdę diabeł tkwi w szczegółach i ja jestem gotów na 
rozmowę o tych szczegółach i pokazanie i udowodnienie, że to miało sens i będę dalej tej swojej 
decyzji bronił. Dziękuję. 
 
Radny Artur Kloryga -  Panie Starosto! Ja tutaj jak najbardziej zgodziłem się z Panem,  
że większość tych ludzi, których Pan zatrudnił, oni są potrzebni. Zakładam, że to są fachowcy. 
Natomiast w dalszym ciągu będę mówił, że nie przemawia do mnie fakt zatrudniania 
koordynatora do spraw przepływu informacji pomiędzy Panem Starostą a pracownikami ZOZ-u. 
Faktycznie podałem może taki przykład trochę śmieszny. Natomiast wydaje mi się, że tutaj 
powinniśmy bardziej dążyć do zatrudnienia ludzi od inwestycji. W tą stronę, żeby pójść. Bo kiedy 
przyszedłem do Pana Starosty i prosiłem, żeby zrobić dokumentację techniczną ulicy Saperskiej, 
która moim zdaniem byłaby kluczowa, jeżeli będą budowane dwa ronda odnośnie szpitala, Pan 
Starosta powiedział, że nie ma mocy przerobowych. Okej, ja to wszystko rozumiem, natomiast 
zatrudniamy ludzi, którzy tak naprawdę…, no nie dochodzi, do mnie, nie dociera to Pana 
tłumaczenie. Także, ja pozostanę przy swoim Panie Starosto. Dziękuję bardzo. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Jak Pan zostanie Starostą, będzie Pan swoją politykę kadrową 
prezentował. Natomiast, nie chciałem, ale dotknął Pan ulicy Saperskiej tego tematu i braku mocy 
przerobowej. Po pierwsze, mógł Pan zwrócić się do koleżanek i kolegów z poprzedniego Zarządu 
przez pięć lat, aby tą dokumentację zrealizowali. Po drugie, tak naprawdę, jeszcze raz 
podkreślam, rok temu w Wydziale Drogownictwa był tylko naczelnik, który miał uprawnienia do 
tematów drogowych. Dziękuję. 
 
Radny Artur Kloryga - Jestem radnym pierwszej kadencji i tutaj ciężko, żebym miał, nie wiem, 
pretensje o to, że droga ul. Saperska nie została zrobiona przez tyle lat. Natomiast jest problem  
i do Pana przyjadą z konkretnym problemem, no i zakładają, że jesteśmy w stanie wszyscy 
razem go rozwiązać. Tak jak powiedziałem, nie wiem czy natychmiast, więc to Pana słowa, Panie 
Starosto. Natomiast tak jak powiedziałem, złożyłem tutaj interpelację, prosiłem przynajmniej  
o dokumentację techniczną, tym bardziej, że trzeba sobie jasno powiedzieć, że jeżeli powstaną te 
dwa ronda, jedno na ulicy Otmuchowskiej, drugie na ulicy Mieczysława, to tędy właśnie będzie 
główny przejazd ludzi do Nysy i ta droga powinna zostać zrobiona. To tylko tyle. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radna Joanna Burska - Panie Przewodniczący, Panie Starosto! Ja mam pytanie do tej dyskusji 
Państwa. Czy ja zrozumiałam, że Pan Dariusz pobiera wynagrodzenie za to, że jest 
pełnomocnikiem pomiędzy szpitalem a powiatem, zarządem? 
 
Starosta Daniel Palimąka - Tak, to jest umowa, zlecenie dokładnie.  

Radna Joanna Burska - Panie Starosto, nieraz rozmawialiśmy ze sobą, żeby nie poruszać spraw… 
bo po prostu zdenerwuję się i będziemy się kłócić, kto więcej inwestycji zrobił i jak Zarząd 
obecny tamten rok przepracował. Więc prosiłabym bardzo, żeby nie wywoływać takiej dyskusji, 
bo będziemy się kłócić o to. Bardzo dziękuję. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto! Nie ma takiej 
informacji w sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej Zarządu Powiatu, ale w zmianach  
w budżecie jest taka informacja, że wykreślone zostaną dochody z tytułu zakupu taboru  
w ramach programu odpornościowego. Kwota 1,6 mln zostaje zmniejszona. To ma związek  
z bieżącą działalnością Zarządu, więc bardzo bym prosił, żeby Pan Starosta również w swoich 
sprawozdaniach z działalności pisał o rzeczach trudnych i tych, które gdzieś tam…, Prosiłbym, 
żeby Pan wyjaśnił, dlaczego my to wykreślamy, czy tutaj nie zostało dofinansowanie przyznane, 
czy kryteria się zmieniły, z czego wynika nieotrzymanie takiego finansowania. 
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Starosta Daniel Palimąka - Panie przewodniczący, Szanowni Państwo! To nie jest trudne pytanie, 
a odpowiedź jest jeszcze prostsza. W poczuciu odpowiedzialności za finanse Powiatu i finanse 
publiczne nie przystąpiliśmy do realizacji tego przedsięwzięcia. A już mówię dlaczego, 
wyjaśniając tak dokładnie. Były dwie przyczyny. Pierwsza przyczyna wynikała z tego,  
że postępowanie przetargowe nie zakończyło się rozstrzygnięciem ze względu na to,  
że rynkowa cena pojazdów była dwa razy niższa od zaproponowanej przez jedyną firmę. To było 
chyba milion dziewięćset była oferta złożona. Natomiast cena rynkowa, cena zakupów w innych 
województwach, powiatach to było około 1 mln. I kolejnym elementem, który wynikał jakby  
z funkcjonowania PKS było wykonanie 70 tysięcy kilometrów tym autobusem, co było 
praktycznie niewykonalne i groziło zwrotem dotacji. I z tych dwóch przyczyn postanowiliśmy 
odstąpić od realizacji projektu. Pierwsze to dla nas była naprawdę taka dwa razy większa kwota 
niż rynkowa, a druga ta, która groziła realnym zwrotem dotacji. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Ja tylko zauważam niepokojącą tendencję. Mieliśmy przetargi na 
zakup ambulansów, nierozstrzygnięte. Mamy przetargi na zakup autobusów, nierozstrzygnięte. 
Zarząd Województwa Opolskiego ogłaszał przetargi na zakup taboru kolejowego, 
nierozstrzygnięte. Czy Państwo robicie przetargi po to, żeby je rozstrzygać i kupować, czy tylko 
po to, żeby mówić opinii publicznej, że będziecie kupować, robicie przetarg, a później po 
cichutku się z tego wycofujecie?  
 
Członek Zarządu Maciej Krzysik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Radny. Ja wrócę 
tylko do tego sprawozdania, bo w punkcie jedenastym (Zarząd z 23 kwietnia) jest właśnie o tym 
mowa, że odstąpiliśmy od tego punktu. To tak gwoli wyjaśnienia. Natomiast te założenia… 
Mieliśmy nie wracać do tego. Natomiast też nie my przygotowaliśmy założenia do tych obu 
naborów. Bardzo dziękuję. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Jeszcze tylko jedno pytanie. Czy Państwo myślicie o tym, żeby ten 
nyski PKS „dozbrajać” jeszcze w pojazdy, bo tam faktycznie sytuacja z taborem jest poprawiona. 
Przez ostatni okres, jak rządził Zarząd Pana Starosty Kruczkiewicza, o którym Pan tak często  
w negatywnym zdaniu się wypowiada tutaj, to ten Zarząd, proszę mi przypomnieć, siedem 
autobusów było?  
 
Radny Piotr Janczar - Szanowni Państwo, Panie Starosto, Panie Przewodniczący, Szanowni 
Radni! Ja chciałem się odnieść do tej uwagi Pana Starosty. Jeżeli chodzi to dofinansowanie 80%, 
proszę Państwa, to jest ostatnie dofinansowanie w Polsce, w Unii Europejskiej dla autobusów  
z silnikiem wysokoprężnym diesla. I nie zgadzam się ze stwierdzeniem, że Przedsiębiorstwo 
Komunikacji Samochodowej nie mogłoby wykonać w roku 70 tysięcy kilometrów, ponieważ 
realizuje milion dwieście.  
 
Przewodniczący Rady P. Bobak - Te pytania odnoszą się do zupełnie innego punktu, który 
będziemy procedować za chwilę. Jeśli Państwo macie pytania w kierunku Pani Prezes Beaty 
Juralewicz, która zarządza tą spółką, jest tu na sali. Za chwilę będziemy rozpatrywać 
sprawozdanie z działalności tej spółki. Pani Prezes będzie mieć dla nas przygotowaną króciutką 
dosłownie prezentację, bo tak uzgodniliśmy, a Państwo będziecie mogli naprawdę zadawać 
szereg pytań dotyczących funkcjonowania tej spółki. Proszę trzymajmy się porządku 
dzisiejszych obrad. Mamy bardzo ważną sesję, na której będziemy udzielać wotum zaufania, 
absolutorium dla Zarządu. Nie wprowadzajmy chaosu. Bardzo Państwa o to proszę.  
 
Radny Paweł Nakonieczny (wniosek formalny) - Panie Przewodniczący! Ja bardzo proszę, żeby 
nie ucinać dyskusji i pytań radnych, i to jest formalnie, ponieważ jak Pan Członek Zarządu Maciej 
Krzysiek zauważył i faktycznie ja to przeoczyłem, ta informacja o odstąpieniu jest  
w działalności Zarządu. Więc te pytania, które tu padały odnośnie tego, czy Zarząd zamierza 
kupować autobusy w przyszłości, o tym, co mówił Pan radny Piotr Janczar przed chwileczką,  
że to była ostatnia szansa z takim dofinansowaniem, to jest właśnie do działalności Zarządu.  
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W punkcie „sprawozdanie z działalności PKS Sp. z o.o. będziemy zadawali pytania przede 
wszystkim Pani Prezes Zarządu. Pani Prezes Zarządu z tego co widać w sprawozdaniu nie 
dysponuje kwotą do swobodnych inwestycji w zakup autobusów. To jest zadanie Zarządu 
Powiatu. Więc my w tej dyskusji pytania kierujemy właściwie i chciałbym żeby Pan 
Przewodniczący dostrzegł dobrą wolę, troskę Rady o PKS, bo ta troska o PKS również Pan był 
członkiem tamtej koalicji pięć lat temu, efektem tego były zakupy taboru. Ten tabor ma średnio 
15 lat. Te autobusy niektóre za chwileczkę będą musiały być wycofane z eksploatacji.  
My wozimy tymi autobusami dzieci do szkoły. Chcecie Państwo szkoły pozamykać peryferyjne, 
będziecie musieli te dzieci więcej dowozić do szkół.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Piotr Bobak – jak brzmi Pana wniosek formalny, bo nie 
zrozumiałem? 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Wniosek formalny brzmi, aby nie zamykać dyskusji w momencie, 
kiedy są pytania do Zarządu odnośnie działalności Zarządu.  
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak - To jeżeli jest to wniosek formalny, to ja tylko chciałem się 
odnieść, że zupełnie chyba nietrafiony, bo ja tej dyskusji Panie Radny nie zamykam, tylko staram 
się uporządkować procedowanie dzisiejszego porządku. Ja nie mówię, że Pan ma na ten temat 
nie dyskutować, tylko przesuwam tą dyskusję na nieco inny punkt i wydaje mi się, że 
sprawozdanie z działalności PKS-u i przy tym sprawozdaniu również głos może zabrać Pan 
Starosta, merytorycznie właśnie odnosi się do Pana pytania. Więc ja Panu nie odbieram głosu, 
absolutnie nie.  
 
Radny Paweł Nakonieczny – Panie Przewodniczący! Jeszcze będę kontynuował ten wniosek 
formalny. Jest w sprawozdaniu z działalności Zarządu informacja, że Zarząd odstąpi… 
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak - Proszę sprecyzować wniosek formalny, bo ja nie mam 
pojęcia w tej chwili.  
 
Radny Paweł Nakonieczny - Wniosek formalny, aby umożliwić Zarządowi odpowiedzi na pytanie 
moje i Pana radnego Piotra Janczara. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak - Przecież Pan Starosta Panu na to pytanie odpowiedział,  
a jeżeli ma Pan pytania w kontekście spółki, za chwilę będziemy o tym rozmawiać.  
 
Radny Paweł Nakonieczny - Ale tłumaczę Panu, że Zarząd spółki, czyli Pani Prezes, będzie 
odpowiadać na pytania dotyczące działalności spółki. Zakup autobusów był zadaniem Zarządu 
Powiatu, a nie Zarządu spółki. Jest różnica. W tym punkcie. Jest sprawozdanie Zarządu Powiatu, 
więc pytania są kierowane do Zarządu Powiatu zasadne. Jak będziemy mieli pytania do Pani 
Prezes, to będziemy ją pytać, ale nie o zakupy autobusów, z których wycofuje się Zarząd 
Powiatu, bo ona nie musi wiedzieć dlaczego. Więc pytanie, czy Zarząd będzie ponownie 
próbował zakupić autobusy dla spółki PKS?  
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak - Dalej nie padł wniosek formalny, więc nie będziemy 
głosować takiego wniosku, bo Pan tego wniosku nie wyartykułował w odpowiedni sposób.  
 
Członek Zarządu Maciej Krzysik - Panie Przewodniczący, Panie Pawle! Tak, Zarząd Powiatu 
planuje. I w trosce o spółkę PKS, wkład własny, który był zaplanowany właśnie na ten projekt, 
na dzisiejszej sesji w zmianach budżetowych jest wprowadzany do spółki PKS, tak, żeby zakupić 
właśnie autobusy, używane. Ja myślę, że Pan Członek Zarządu Czesław Biłobran bliżej opowie  
o tym. Natomiast do Pana Piotra Janczara. Założenia tego projektu przewidywało używanie tego 
autobusu tylko na jednej konkretnej linii i po analizie możliwych kilometrów doszliśmy do 
wniosku, że istnieje zagrożenie konieczności zwrotu dotacji. Dziękuję. 
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Starosta Daniel Palimąka - Zaraz Czesław Biłobran przekaże więcej informacji, ale ja chciałbym 
tylko zaznaczyć, że o tym zakupie autobusów przez poprzedni Zarząd, o których mówił Pan 
Nakonieczny, to ja z Czesławem Biłobranem podpisywaliśmy umowę, a Pan Kruczkiewicz je 
tylko odbierał. Także tak to dokładnie wyglądało, jeżeli już mamy być precyzyjni.  
 
Członek Zarządu Czesław Biłobran - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo! 
Cieszę się, że tutaj Państwo wyrażacie takie zaniepokojenie i taką troskę o PKS, o przewoźnika 
publicznego, ale uspokajam. My też się martwimy o PKS. Codziennie. I proszę Państwa, była 
akceptacja nasza na odejście od tego projektu. A powiem wprost, żeby uniknąć sytuacji i żeby nie 
było „respiratory bis”. Proszę Państwa,  1,9 mln zł. Jedna oferta z powodu błędów w kryteriach, 
których nie zauważono i mogła wystartować tylko jedna firma. To nie my te kryteria ustalaliśmy, 
Panie Radny. I teraz zostało to skorygowane i powiem jeszcze coś. Dla nas na dzień dzisiejszy 
lepszym rozwiązaniem jest dofinansowanie naszej spółki przez Zarząd, przez Radę, 
przepraszam, nie przez Zarząd, bo to jest tylko wniosek. Tu Rada będzie decydować.  
Bo będziemy w stanie za te pieniądze kupić 3-4 autobusy, które poprawią nam stan techniczny 
naszego taboru, bo mniej więcej taka ilość autobusów jest w kiepskim, bardzo złym stanie. I my 
musimy to zrobić szybko. Kupno jednego nowego autobusu nie rozwiąże nam tego problemu.  
Po drugie, chciałem Państwu zwrócić uwagę na to, że trwa procedowanie zakupu kolejnych 
dwóch nowych, także tutaj nie ma odejścia od kupna nowego taboru. Musimy zakupić 4-5 
autobusów, żeby poprawić to bezpieczeństwo. Wycofuje nam się prywatny przewoźnik na 
gminie Otmuchów. Musimy tą lukę wypełnić. Rozmawiamy z burmistrzami. Chcemy poprawić 
jakość. I tutaj to rozwiązanie, które dzisiaj leży na stole, jest dla nas, moim zdaniem, 
korzystniejsze. Jeden autobus, który nie mógłby jeździć nigdzie, tylko na trasie Głuchołazy, bo 
tam może byłaby szansa zrobienia tych 70 tysięcy kilometrów, no a te wymogi tam były 
stawiane. No dzisiaj przy tych komplikacjach tam z przejazdami, no tego wymogu moglibyśmy 
nie spełnić i wtedy musielibyśmy oddawać pieniądze.  
 
Radny Piotr Janczar - Proszę o weryfikację warunków i wymogów, o których Pan Starosta 
Czesław mówił, ponieważ nie jest tam wszystko zawarte tak jak jest w projekcie. Ja ten projekt 
procedowałem dla Gminy i nie zgadzam się z tym, co powiedział Pan Starosta. Poza tym dwa 
nowe autobusy, które Zarząd Powiatu podpisał umowę w lutym tego roku, to jest w ramach 
takiego samego projektu. Dokładnie jest to samo. Myśmy, Gmina Nysa, Panie Burmistrzu, Panie 
Przewodniczący, procedowali przy tym razem, wspólnie. I ja nie mówię dlatego, żeby robić na 
przekór, że Zarząd zrobił tak czy inaczej. Mi chodzi o to, że tam było 80 proc. dofinansowania. 
Dlatego o tym mówię. Ja nie mówię na przekór, bo każdy podejmuje decyzję taką jak uważa. 
Decyzja należy do Starosty, do Zarządu. Ja nie będę jej kwestionował. Mówię o tym, że to były 
ostatnie nabory na autobusy wysokoprężne z silnikiem diesla. Pozostałe są elektryki. Przykład. 
Za kwotę 1,6 mln zł brutto Gmina kupiła autobusy z silnikiem wysokoprężnym, a autobus 
elektryczny kosztuje 3,5 mln zł. Proszę Państwa, taka jest różnica. Dziękuję. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Po pierwsze dzisiaj mówi 
Pan o tym, że to jest taka utrata szansy na 80% dofinansowania. Gdybyśmy podpisali tą umowę, 
pewnie jako fachowiec pierwszy mówiłby Pan, że przepłaciliśmy o 1 mln złotych. Więc 
naprawdę trochę tak postawmy się w tej sytuacji pośrodku. Racjonalnie spójrzmy, 1 mln zł, to 
Pan jako fachowiec powinien wiedzieć i Pan to wie, przepłacilibyśmy za ten pojazd. Co do 
zakupu wedle drugiego projektu. Po pierwsze zmieniona specyfikacja, po drugie dotyczy to innej 
linii, więc linii Nysa-Opole, a na linii Nysa-Opole te 70 tysięcy jesteśmy w stanie przejechać  
i dlatego z nadzieją patrzymy na to, że będzie to postępowanie skuteczne. Dziękuję. 
 
3. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady i jego zastępców. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak -  Jako Przewodniczący w maju wziąłem udział w kilku 
wydarzeniach w świętach narodowych:  
- 2 maja - Dzień Flagi. 
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- 3 maja - Święto Konstytucji 3 Maja. W tym dniu też odbyła się w naszej nyskiej bazylice msza 
święta w intencji ojczyzny oraz uroczystości pod pomnikiem Patriotom Polskim.  
- 12 maja - Obchody 90 rocznicy śmierci marszałka Józefa Piłsudskiego. I szanowni Państwo, ja  
w tym miejscu chciałbym podziękować Nyskiemu Studiu Piosenki - to studio działa pod 
kierownictwem Pana Dariusza Orłowskiego, za obecność i uświetnienie uroczystości 
państwowych. Pięknie wykonane utwory muzyczne przez podopiecznych Pana Dariusza 
Orłowskiego wprowadzają wyjątkowy nastrój i nadają wydarzeniom państwowym głębi oraz 
wzruszającą oprawę artystyczną. Ja tylko przypomnę jeszcze, że pan Dariusz Orłowski jest 
laureatem Nyskiego Trytona, prestiżowego wyróżnienia.  
- 14 maja - III Nyski Festiwal Senioralny, też bardzo ciekawe wydarzenie. W tym festiwalu wzięli 
udział soliści, zespoły wokalne, chóry oraz zespoły taneczne reprezentujące m.in. Nysę, 
Niemodlin, Głuchołazy, Brzeg, Kluczbork, Opole i muszę przyznać, że ta impreza się rozrasta, ma 
coraz to wyższą rangę. Łącznie na scenie zaprezentowało się aż 23 zespoły.  
- 16 maja - uroczyste otwarcie posterunku ogniwa wodnego Komendy Powiatowej Policji  
w Nysie i tutaj miałem okazję uczestniczyć w tym wydarzeniu z Panem Starostą. I to też taki 
ważny dzień dla mieszkańców powiatu nyskiego jak również dla wszystkich tych, którzy 
wybierają właśnie na nasz akwen Jeziora Nyskiego jako miejsce letniego wypoczynku. Otwarcie 
tego punktu to efekt dobrej współpracy i wspólnej troski o bezpieczeństwo na naszych wodach.  
I to też jest, drodzy Państwo, takie niekwestionowane wsparcie dla Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego.  
- 17 maja - Noc Muzeum. To jest też takie wydarzenie, które z każdym rokiem w zasadzie cieszy 
się coraz większym zainteresowaniem. I to jest, drodzy Państwo, jak wiemy, wyjątkowy wieczór, 
kiedy drzwi muzeów, galerii, instytucji kultury pozostają otwarte, aż do późnych godzin 
nocnych, a historia sztuka i dziedzictwo ożywiają w zupełnie innym, wyjątkowym wymiarze,  
w inny sposób,  nasze muzeum. Tutaj podziękowania dla Pana dyrektora Edwarda Hałajko.  
Ma naprawdę w tym dniu bogaty program. I też miałem okazję uczestniczyć tutaj z Panią 
Wicestarostą, z Panią Barską w tym wydarzeniu i muszę przyznać, że cieszyło się, tak jak 
powiedziałem, bardzo dużym zainteresowaniem. Bardzo Państwu dziękuję. 
 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak - Zanim oddam Państwu głos, chciałbym tutaj też jakby 
uporządkować nasze obrady, dlatego że jak Państwo doskonale wiecie, interpelacje i zapytania 
radnych są składane w formie pisemnej. To wynika przede wszystkim z ustawy o samorządzie 
powiatowym, ale też wynika z naszego statutu. Natomiast na te interpelacje, czy to jest zapytania 
Pan Starosta nie ma obowiązku odpowiadać na sesji. Oczywiście ma taki obowiązek, aby w ciągu 
14 dni do Państwa trafiła odpowiedź pisemna. Podobnie jak Państwo składacie w formie 
pisemnej do Pana Przewodniczącego, te interpelacje i zapytania Pan Starosta w formie pisemnej 
Państwu odpowiada. Natomiast nie ma obowiązku takiej odpowiedzi bieżącej, ale jeśli Pan 
Starosta wyrazi taką chęć, ja tego głosu będę udzielać i tylko i wyłącznie Panu Staroście, tak aby 
nie wprowadzać zamieszania i dyskusji w tym punkcie, bo patrząc na poprzednie posiedzenia 
naszej Rady, różnie to z tym bywało. Natomiast formuła dyskusji jakby nie zawiera się w tym 
punkcie. Bardzo Państwu dziękuję i prosiłbym o dochowanie tej procedury. 
 
Radny Przemysław Tetłak Szanowni Państwo, Panie Starosto! Jak Panu wiadomo, całkiem 
niedawno zakończył swoją pracę powołany przez Pana zespół do spraw oceny strategii 
oświatowej Powiatu Nyskiego. Ja byłem częścią tego zespołu. Dziękuję jeszcze raz za powołanie. 
Natomiast liczyłem, że ten zespół będzie dobrym forum do dyskusji na temat narzędzi czy 
możliwości naprawy sytuacji w szkołach położonych poza Nysą, które, jak Państwu wiadomo, 
zmagają się z rozmaitymi problemami, ale wynikającymi przede wszystkim z demografią. 
Natomiast miałem złudne wrażenie. Odniosłem wrażenie, że celem komisji jest nie 
zarekomendowanie narzędzi naprawy, ale działanie pod tezę, która brzmi, że należy 
zlikwidować szkołę w Paczkowie. Oczywiście nie zgadzam się z taką rekomendacją. Głosowałem 
jako jedyny przeciw i wyraziłem swoje zdanie odrębne zarówno ustnie i pisemnie myślę, że 
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wystarczająco dosadnie. Natomiast dziwi mnie niezmiernie fakt, że nie chciano dać szkole 
szansy na naprawę. Tymczasem szkole w Głuchołazach daje się dwa lata na wdrożenie 
programu naprawczego, a przypomnę, że tu i tu mamy 200 uczniów. Panie Starosto, długo 
wahałem się z tym, wahałem się i zastanawiałem się, czy tą kwestię poruszyć na dzisiejszej sesji, 
aby nie wpłynąć negatywnie na trwający nabór.  Nie robię tego, Panie Starosto, bo Pan może 
jednym zdaniem doprowadzić do tego, że ten nabór będzie doskonały, lepszy niż dotychczas. 
Panie Starosto, jeśli nabór będzie zepsuty, to będzie tylko i wyłącznie Pana odpowiedzialność. 
Dlatego moje pytanie. Czy będzie Pan wdrażał w życie rekomendacje zespołu do spraw oceny 
strategii oświatowej i podejmie się Pan likwidacji Zespołu Szkół w Paczkowie, tak jak to komisja 
czy zespół zarekomendował? Czy może podejmie Pan rękawicę, którą właśnie Panu rzucam i 
pokaże Pan, że jest Pan na tyle skutecznym samorządowcem, że będzie Pan w stanie tą szkołę 
zreformować i rozwinąć, bo likwidować i zamykać Panie Starosto potrafi każdy. Drodzy 
Państwo, Panie Starosto, ja byłem pełen nadziei, kiedy spotkaliśmy się pierwszy raz  
w Paczkowie w liceum na początku kadencji. Pan powiedział wtedy takie zdanie, które 
napełniają mnie nadzieją. Powiedział Pan, że w końcu należy szkołę prowadzić i rozwijać, a nie 
udawać, że się ją prowadzi i administruje. No myślę, że to jest odpowiedni moment, żebyśmy 
zaczęli to robić, Panie Starosto. I bardzo proszę o jednoznaczną, naprawdę jednoznaczną, 
konkretną odpowiedź bez zabiegów językowych, bez wymijających odpowiedzi. I podkreślam 
raz jeszcze, zdaję sobie sprawę z trudnej sytuacji demograficznej i wszystkich tych argumentów, 
do których odnosił się zespół. Natomiast bardzo chciałbym, żeby zarówno ja, jak  
i Pan, jak i cały Zarząd za cztery lata, żebyśmy wszyscy mogli z czystym sumieniem spojrzeć  
w lustro i powiedzieć sobie, że zrobiliśmy absolutnie wszystko, żeby tą szkołę nie tylko ratować, 
ale też rozwijać. Dziękuję bardzo  
 

(interpelacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Piotr Bobak - Bardzo dziękuję Panu radnemu. Zanim oddam głos 
Panu Staroście, bo rozumiem, że Pan Starosta będzie chciał odpowiedzieć na tą interpelację  
i skorzystać z tego uprawnienia tutaj dzisiaj na sesji. Ja tylko przypomnę Szanowni Państwo, 
ustawa o samorządzie powiatowym, artykuł 21 ust. 10 stanowi, że interpelacja dotyczy spraw  
o istotnym znaczeniu dla powiatu. Interpelacja powinna zawierać, podkreślam, krótkie 
przedstawienie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz wynikające z niej pytania. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Zacznę od tego, że mógł 
Pan poczekać, jeżeli Panu faktycznie zależy na tej szkole, abyśmy rozmawiali o tym, kiedy na to 
przyjdzie czas, ale poszła ta informacja dzisiaj w świat, mieszkańcy nas oglądają i Pan właśnie 
końcówkę naboru psuje dla tej szkoły.  
Psuje Pan tę końcówkę tego naboru, o którą tak wszyscy walczyliśmy i na którą razem z Panią 
Starostą bardzo mocno pracowaliśmy, żeby ten nabór był skuteczny. I po drugie, to jako radny 
Powiatu powinien Pan wiedzieć, że to nie jest decyzja Starosty. To jest decyzja Rady, również 
Pana w tym zakresie. To jest najpierw decyzja Zarządu, nie Starosty, a później decyzja całej Rady. 
I po trzecie, drogi Panie, żadnych decyzji nie ma. My nawet jeszcze nie zajęliśmy się 
rekomendacjami, które są wypracowane i my nie wiemy jakie są te rekomendacje. Mamy to na 
najbliższym Zarządzie dopiero. Więc na tą dyskusję i na rozmowę o tym … Pan nie patrzy na 
całokształt systemu oświaty. Pan patrzy tylko na to, co dotyczy Paczkowa. A my chcemy, żeby 
był element, który będzie służył mieszkańcom Paczkowa, Otmuchowa i wszystkim innym. I taki 
też jest nasz obowiązek. Dlatego pochylimy się nad tym, co Pan wypracował również w zakresie 
pracy tego zespołu. I dopiero wtedy przedstawimy Państwu jakieś rekomendacje, za które my 
weźmiemy odpowiedzialność. Dzisiaj nie biorę odpowiedzialności za to, co wypracował zespół, 
bo jeszcze tego nie widziałem i jeszcze tego nie przepracowaliśmy. Wychodzi Pan przed szereg, 
był Pan członkiem tego zespołu, więc łatwo Panu mówić. My jeszcze tych dokumentów nie 
analizowaliśmy. Na najbliższym Zarządzie pochylimy się nad tym i oczywiście na sesji 
czerwcowej możemy podyskutować o tym, czy Pana dzisiejsza wypowiedź wpłynęła źle na 
nabór, czy nie. Już będziemy o tym wiedzieć. Dziękuję. A wszystko inne na piśmie. 
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Radny Grzegorz Samborski - Panie Starosto, Panie Przewodniczący! Ja w takim też dosyć 
trudnym temacie. Wczoraj mieliśmy komisję zdrowia i mieliśmy taką dyskusję.  Był Pan dyrektor 
nyskiego ZOZ Pan Artur Kamiński, którego serdecznie witam, bo widzę, że jest na sali. Mam taką 
prośbę do Zarządu i do Państwa radnych. Wracając w tygodniu z pracy, była na początku 
tygodnia bardzo duża ulewa i wystąpiły podtopienia w nyskim szpitalu na parterze. 
Przejeżdżałem tamtędy wracając z pracy i widziałem na własne oczy i są też problemy, bo 
studzienki kanalizacyjne, które występują na terenie szpitala są po prostu mało drożne. 
Zapytałem Pana dyrektora wczoraj na komisji zdrowia i Pan dyrektor potwierdził. Chciałem  
w związku z tym, że były problemy…. Wiem, że te deszcze były tylko chwilę, ale chciałem 
Państwu zwrócić uwagę, że w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców, pytam Pana dyrektora 
jeszcze raz i Zarząd, żeby to jakoś poprawić, udrożnić, bo to są proszę Państwa problemy 
naszych mieszkańców. Dziękuję ślicznie.  
 
Radny Artur Kloryga - Panie Starosto! Ja chciałem się zapytać, być może gdzieś mi to umknęło. 
Chciałem się zapytać o WOT w Nysie. 1 kwietnia miały zacząć funkcjonować WOTy w Nysie.  
Pan Starosto mówił to w mediach społecznościowych i w lutym i w marcu. Chciałem się 
dowiedzieć, co się dzieje w tym temacie, bo tak jak mówię, miały one zacząć funkcjonować  
1 kwietnia. Mamy 30 maja i na tą chwilę, ja przynajmniej nie słyszałem. Także bardzo bym 
prosił. Kolejną rzeczą, o którą chciałem się dopytać, bo też gdzieś mi to uciekło. Szpital będzie 
warty 500 milionów i jest to stan surowy. Natomiast skąd reszta tych pieniążków na 
wykończenie? Nie trzeba być jakimś budowlańcem, żeby wiedzieć, że przynajmniej drugie tyle 
na wykończenie. I mam jedną interpelację Panie Starosto, to ją złożę. Także to było tyle. Dziękuję 
bardzo.  
 
Starosta Daniel Palimąka - Jeśli chodzi o temat szpitala, to te 500 milionów to nie jest stan 
surowy. To było takie słowne niedoszacowanie tematu, bo chodzi tutaj o stan, który pozwala na 
odbiór budynku, ale bez wyposażenia medycznego. Natomiast oczywiście my wszystko w planie 
inwestycyjnym, dokładnie co będzie sfinansowane z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych,  
co będzie sfinansowane z innego programu, również Ministerstwa Zdrowia, co będzie częścią 
finansowaną z wspólnego działania naszego i szpitala, to będzie niewielka część tak naprawdę, 
to my to pokażemy w planie inwestycyjnym. Także to wszystko będzie na pewno na czerwcowej 
sesji pokazane.  
 
Członek Zarządu M. Krzysik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Arturze! Rzeczywiście 
pierwsze doniesienia były faktycznie o terminie kwietniowym, natomiast procedura 
realizowana przez Rejonowy Zarząd Infrastruktury Wojskowej we Wrocławiu niestety 
przedłużyła się. Tutaj władnym jest Burmistrz Nysy, Natomiast najnowsze informacje są takie, 
że wojsko ostatecznie wejdzie do Nysy na przełomie sierpnia i września. My jako samorząd 
powiatu przekazaliśmy burmistrzowi również dotację 50 tys. zł na realizację ogrodzenia w tym 
docelowym miejscu przy ulicy Poznańskiej. To ogrodzenie zostało już wykonane. Została 
wykonana brama. Wojsko przymierza się już do adaptacji tych budynków. Ja nie wiem, czy może 
Pan Przewodniczący Rady z racji pełnienia funkcji Sekretarza Gminy Nysa byłby w stanie więcej 
powiedzieć na temat rozmów między gminą Nysa, a Wojskami Obrony Terytorialnej. Natomiast 
my ze swojej strony jesteśmy też po rozmowach zarówno z rektorem PANS-u, który ma 
docelowo przekazać salę gimnastyczną przy ulicy Otmuchowskiej również na potrzeby wojska. 
Byliśmy tam z pułkownikiem Bartkowskim, dowódcą 17 Brygady opolskiej WOT na oględzinach 
tego obiektu. Byliśmy również na oględzinach tych obiektów, które docelowo przekaże 
Burmistrz Nysy Kordian Kolbiarz, ale także my jako samorząd powiatu przygotowujemy 
strzelnicę między Regulicami a Sękowicami pod potrzeby Wojsk Obrony Terytorialnej. W tej 
chwili tam teren został już oczyszczony, ponieważ tam były dzikie wysypiska śmieci, zalegało 
dużo odpadów. Teren jest przyjęty już na mienie Powiatu i w tej chwili będziemy realizować 
takie tymczasowe ogrodzenie, żeby zabezpieczyć ten obiekt tak, żeby do końca roku można było 
go ostatecznie uruchomić i żeby mogli tam strzelać nie tylko żołnierze WOT, ale też wszystkie 
służby, policja, służba więzienna, straż rybacka, ale też chcemy ten obiekt przekazać jeśli będzie 
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miał wolne terminy dla wszystkich mieszkańców powiatu, których interesuje strzelectwo  
i chcieliby z tego obiektu korzystać. Wiem, że jest bardzo duże zapotrzebowanie  
i zainteresowanie na ten obiekt, ponieważ na chwilę obecną dysponujemy 80-300 metrów, a 
docelowo będzie tam 600 metrów. Jest już wyznaczony dowódca kompanii logistycznej w Nysie, 
jest powołany do służby czynnej, to jest porucznik Lewiński, który współpracował z nami 
podczas powodzi, bardzo dobrze się sprawdził, był koordynatorem WOT-u na teren powiatu 
nyskiego i w tej chwili dostał nominację na dowódcę kompanii logistycznej w Nysie. Bardzo 
dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak - Członek Zarządu wywołał mnie tutaj do odpowiedzi, więc ja 
tylko odniosę się w taki sposób, że to co należy do Burmistrza Nysy w tym zakresie, jeśli chodzi  
o lokowanie Wojsk Obrony Terytorialnej w Nysie, ta procedura trwa. Natomiast żeby już zacząć 
tak zwane, tak to określę, twarde formalności potrzebny jest Burmistrzowi Nysy dokument 
inicjujący. Rada musi podjąć stosowną uchwałę w kontekście przekazania budynku, o którym 
Pan Maciej Krzysiek wspominał, ale mam informację, że w przyszłym tygodniu taki dokument 
trafi do Pana Burmistrza,  więc my będziemy mogli już rozpocząć procedurę konkretną  
w postaci uchwały, natomiast wszystkie działania związane z przygotowaniem czy budynku, to 
się wszystko toczy. Przenosimy siedzibę Centrum Integracji Społecznej, więc to jest wszystko  
w toku. Teren został ogrodzony, tak jak tu też wybrzmiało, więc ta procedura trwa.  
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto! Tutaj kolega, 
Pan radny Artur Kloryga pytał o szpital, ale tak jakby nie do końca chyba… To ja dopytam jeszcze 
o coś. Warto słuchać Pani Minister Leszczyny, bo ona mówi to, co myśli w swoich wywiadach  
i 11 maja tutaj podczas wywiadu w Nysie powiedziała, że z dwóch szpitali powstanie jeden na 
miarę XXI wieku. Zakładam, że Pani Minister Leszczyna mówiła to… To jest w mediach.  
A wcześniej powiedziała, to o czym też rozmawialiśmy kilka tygodni temu na sesji,  
że w koncepcji Ministerstwa jest likwidowanie szpitali mniejszych, bo nie ma sensu, żeby szpital 
był tak gęsto położony. Czy to ma związek z zamiarem likwidacji np. szpitala w Głuchołazach czy 
konsolidacji tych szpitali. Wypowiedzi Pani Leszczyny są spójne w tym zakresie, bo ona mówi 
cały czas o tym, że małe szpitale nie mają racji bytu. W powiecie  powinien być jeden duży i to 
najlepiej chyba jak góra kilka powiatów. Więc czy tutaj mieszkańcy Głuchołaz powinni się 
obawiać jakichś decyzji, czy to może wpłynąć pogarszająco na ich bezpieczeństwo? Więc czy  
w tym temacie coś Pan Starosta jest w stanie tutaj powiedzieć, uspokoić mieszkańców. 
Kampania wyborcza. Jest to ważne, żeby tutaj mieszkańcy byli spokojni.  
 
Starosta D. Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Drogi Kolego Radny! Ja 
potrafię oddzielić kampanię wyborczą i kiedy biorę urlop to pracuję na rzecz Rafała 
Trzaskowskiego, a kiedy jestem tutaj to staram się miarkować to wszystko, bo to nie służy. 
Natomiast nie będę tutaj chyba jakiś odkrywczy, kiedy powiem, że w Głuchołazach, w szpitalu, 
nie dzieje się najlepiej. I to wszystko wszyscy wiemy. I nie będę wracał co poprzednie zarządy…, 
jak to wyglądało. Skupiam się na tym, co tu i teraz. Sytuacja budowy nowego szpitala daje 
niewątpliwie szansę na uporządkowanie ochrony zdrowia w całym powiecie. I to od nas tu, 
wszystkich siedzących, również od Pana, będzie zależało, jaki kierunek dokładnie to przyjmie po 
podpisaniu umowy o finansowaniu przedsięwzięcia. Czyli kiedy już będziemy wiedzieć i mieli 
jasność, że rozpoczyna się to przedsięwzięcie, możemy usiąść i dyskutować nad tym, jak ma 
wyglądać ochrona zdrowia w całym powiecie. Nie wyobrażam sobie, aby pacjenci gminy 
Głuchołazy mieli mieć pogorszony dostęp do opieki medycznej. Wręcz przeciwnie, otwierają się 
pewne możliwości na poszerzenie dostępności do opieki medycznej. Nie wyobrażam sobie i nie 
będzie takiej sytuacji, żeby pracownicy ZOZ Głuchołazy mieli martwić się o to, czy będą mieć 
pracę albo czy będą mniej zarabiać. Absolutnie i kategorycznie nie. Natomiast jak to będzie 
wyglądało, to analiza należy do nas. Oczywiście będziemy posiłkować się tutaj ekspertami, bo 
sami nie jesteśmy w stanie pewnych analiz dokonać. Natomiast patrząc gołym okiem, potencjał 
szpitala w Głuchołazach, potencjał szpitala w Nysie daje nam okazję na stworzenie ochrony 
zdrowia na najwyższym z możliwych poziomów w Polsce i wzorcowym funkcjonowaniu tej 
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ochrony zdrowia. Ja nie mówię od razu, że nic się nie zmieni, że będziemy mieli tyle samo 
budynków i na tych samych budynkach będziemy funkcjonować. Budynki nie leczą. Czesław 
zawsze to mówił. Muszą być lekarze, musi być odpowiedni system kontraktowania i musimy 
mieć wiedzę, że to kontraktowanie mieć będziemy. Mało tego, my cały czas mówimy  
i przygotowujemy „Aleksandrówkę” do tego, aby w województwie, pierwszy w województwie 
opolskim, oddział rehabilitacji poonkologicznej był właśnie tam. I w strukturach najpewniej ZOZ 
Głuchołazy. A jeśli my weźmiemy taką decyzję o tym, że ma to być jeden podmiot w sensie 
strukturalnym, to tak będzie. Ale to należy do nas. To wszystko przed nami. Ja nie wykluczam. 
Nie chcę używać słowa konsolidacja, ale nie wykluczam sytuacji, gdzie będziemy tą strukturę 
starali się uporządkować i ujednolicić. Ja też przygotowujemy pewne materiały dla Was już 
odnośnie analizy tego, dlaczego największym obciążeniem dla Szpitala Głuchołaskiego jest 
pulmonologia. Ano, bo ta pulmonologia jest w części u nas, a w części w szpitalu MSW. 
Rehabilitacja kardiologiczna jest w części w MSW i jest u nas. Może warto się zastanowić, czy 
jeden oddział z jednym kontraktem powinien być po naszej stronie, a w szpitalu MSW.  
To wszystko przed Wami, to wszystko przed nami. Tak jak powiedziałem i trzymamy się tego, 
mówiliśmy o tym już od dawna, dzień kiedy podpisujemy umowę o finansowaniu 
przedsięwzięcia jakim jest budowa nowego szpitala, jest dniem kiedy rozpoczynamy dyskusję  
i przygotowania do modelu ochrony zdrowia w całym powiecie. Ale jeszcze raz z pełną 
świadomością podkreślam, nikt w Głuchołazach nie musi martwić się o pracę, I nikt nie będzie 
musiał się martwić, że sytuacja mieszkańców Głuchołaz się pogorszy, jeśli chodzi o dostępność 
ochrony zdrowia. Chcemy, aby to było tylko lepiej, ale też na miarę XXI wieku, bo to, że 
struktura, która powstała w latach 60., tak naprawdę funkcjonuje do dzisiaj, tylko obcinaliśmy, 
bo już nie było wyjścia. I jeśli niczego nie zrobimy w perspektywie dwóch lat, my, to nasi 
następcy będą musieli odcinać i gasić światło. I wtedy będzie zagrożenie i tego szpitala  
w Głuchołazach nie będzie już nigdy i w żadnym wydaniu. Dlatego mamy szansę, biorąc pod 
uwagę wielki potencjał Głuchołaz, I wielki potencjał tych wszystkich pracowników, którzy tam 
są, a także nasz potencjał, który niewątpliwie jest przeogromny w szpitalu w Nysie, na 
stworzenie naprawdę modelowej ochrony zdrowia. I bardzo Was wszystkich proszę, Ciebie 
Paweł również, o rozważne podchodzenie do tego. Ja wiem, że w Twoim wypadku rozwaga jest 
zawsze. Znamy się od dziecka. Ale proszę, abyśmy nie siali populizmu, żebyśmy autentycznie 
wspólnie o tej ochronie zdrowia rozmawiali. Możemy się spierać na inne tematy, okej. Ale 
proszę, ochrona zdrowia jest ponad wszystko, abyśmy zachowali dystans do uprawiania polityki 
na tym. Tu nie chcę polityki. Ja lubię politykować, ale w tym względzie nie będę. W tym 
względzie będę mówił tak jak jest. I mówię, że jest źle w Głuchołazach. I jeśli my nie zrobimy  
w tej kadencji czegoś, to za dwa lata, trzy lata zacznie się proces likwidacji Głuchołaz. A jak to 
będzie wyglądało? Jaką to będzie miało formułę? Czy będą to dwie, dwa osobne podmioty 
współpracujące ze sobą? Czy będzie to jeden podmiot? To zdecydujemy tutaj, razem, przy 
otwartej kurtynie. Tyle na ten temat na obecną chwilę, a w czerwcu przedstawiając program 
funkcjonalno-użytkowy możemy zacząć tą dyskusję prowadzić. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak  - Nawiązując jeszcze do do Wojsk Obrony Terytorialnej, bo też 
padło tutaj, przypomniałem sobie ważny fakt. Padła tutaj kwestia związana z dostępnością 
infrastruktury dla jednostek. Hala, którą włada Wyższa Uczelnia, to jest własność gminy Nysa, 
więc jeśli powtórnie hala wróci pod władanie Burmistrza Nysy, to Burmistrz Nysy też przekaże 
wojskom jednostek terytorialnych właśnie ten obiekt.  
 
5. Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o.o. za 2024 r.: 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Prezes Zarządu PKS w Nysie – Beata Juralewicz omówiła sprawozdanie z działalności spółki za 
2024 r. (załącznik nr 5) 
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b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury, Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych oraz Komisji Rewizyjnej, 
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Bożena Lewińska oznajmiła, że 
kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Janusz Zapiór oznajmił, że kierowana przez niego komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

c) dyskusja, 
 
Radny Damian Wylężek - Pani Prezes! Ja ma takie krótkie pytanie. Chciałem zapytać,  czy jest na 
przykład koncepcja… Wiemy, że coraz mniej osób podróżuje autobusami. No taka jest niestety 
prawda. Ale chciałem zapytać, czy w związku z tym, czy pojawia się u Państwa koncepcja taka, 
żeby ten tabor zastępować busami na przykład na tych liniach, na których jest deficyt? Czy jest 
taka opcja? Czy macie Państwo w ogóle dane? Pewnie macie, tak? Jak na poszczególnych liniach 
wygląda sytuacja? No bo te autobusy, które mają czasami miejsc 40, no tymi autobusami jedzie 
rzeczywiście bardzo mało osób.  
 

Prezes PKS Beata Juralewicz - To zagadnienie nie jest takie proste, natomiast na wszystkich 
liniach napełnienie w godzinach porannych w czasie szczytu komunikacyjnego na godzinę ósmą 
jest duże. Zdecydowanie się zmniejsza, jeżeli są kursy w środku dnia. Jeździ nimi bardzo mało 
pasażerów. Później jest znowu szczyt przewozowy, kiedy pasażerowie wracają do swoich 
miejscowości w powiecie nyskim. Często to się odbywa na dwie tury, w zależności od wielkości 
miejscowości. Największe potoki pasażerów mamy na kierunku Opole, Głuchołazy, Paczków  
i Otmuchów. Natomiast to, co Pan radny proponuje... „rano duży autobus, potem mały”. Ten 
autobus kosztuje. Trzeba płacić podatek od środków transportu, ubezpieczenie. W dużym 
autobusie zawsze zmieści się dużo osób i mniej osób. W małym nie. Różnice dotyczą zakupu, 
czyli amortyzacji, gdzie załóżmy, że ta flota jest tańsza. Ale tak naprawdę zużycie paliwa nie jest 
jakoś rewelacyjne niższe. Ja stoję na stanowisku, że w naszej obecnej sytuacji na razie 
pozyskujemy tabor większych rozmiarów, dlatego że tabor mniejszych rozmiarów w godzinach 
szczytu komunikacyjnego jest nieużywany. Natomiast tabor większy będzie używany zawsze.  
I w tej chwili nie stać nas na to, żeby mieć dwukrotny garnitur autobusów i kierowcy na 
przykład powinni się przesiadać. Ale jeżeli chodzi o koszty, one wcale nie będą mniejsze. Bardzo 
dziękuję.  
 
Radny Grzegorz Samborski - Szanowni Państwo, Pani Prezes! Korzystając z okazji, że Pani jest na 
sesji… bo chodzi mi o to… Problem z kierowcami jest wszędzie, bo tak samo jak Pani 
powiedziała, Pani ma problemy z zatrudnieniem kierowców, to samo mówił wczoraj Pan 
Kamiński na Komisji Zdrowia, to samo powtarza Pan Prezes MZK, bo ludzie po prostu patrzą na 
tabor, patrzą na spółkę no i patrzą na zarobki. Taka jest prawda. A zarobki są jakie są. Wiem, że 
dużo się robi, dużo się inwestuje, ale chodzi mi o taką rzecz. Bo mamy też problemy  
z połączeniem nad czym ubolewam. Jaka jest w ogóle możliwość poprawy połączenia z Nysy do 
Korfantowa. Dlaczego o to pytam. Duża część osób z niepełnosprawnościami, duża część osób 
chorych korzysta z rehabilitacji, tzw. rehabilitacji stacjonarnej. Są to ludzie starsi z powiatu 
nyskiego, którzy jeżdżą na rehabilitację z Nysy do Korfantowa i dzwonią na przykład pytają, czy 
byłaby taka w ogóle możliwość. Powstało Opolskie Centrum Rehabilitacji, które jest 
doinwestowane, dużo ludzi tam korzysta, a są problemy z połączeniem. Czy w ogóle jest taka 
możliwość, jak Pani myśli? Uważam, że to jest ważne połączenie dla naszych mieszkańców, bo  
w Nysie ciężko się dostać na rehabilitację, a jednak Korfantów jest znany w Polsce i uważam, że 
warto byłoby rozważyć jeżeli będą możliwości, żeby takie połączenia przynajmniej w tygodniu 
jedno było w jedną stronę, na przykład rano i żeby koło 15 była możliwość powrotu do Nysy. 
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Taką informację chciałbym uzyskać, jeżeli nie od Pani, to od Zarządu, bo mówię, uważam, że to 
jest ważne dla nas, żeby to połączenie przynajmniej raz dziennie było. Jeśli tak, to bardzo 
dziękuję. 
Prezes PKS B. Juralewicz - Ale to połączenie jest. My jeździmy do Korfantowa, tylko że nie 
jesteśmy w stanie zapewnić wszystkich godzin i ta częstotliwość połączeń być może jest zbyt 
niska, bo pewnie jeździmy tylko rano i po południu. Natomiast takie połączenie jest, bo nawet 
Państwo swego czasu rozpatrywali skargi osoby niepełnosprawnej odnośnie ulg ustawowych. 
Oprócz nas jeszcze jeździ do Korfantowa prywatny przewoźnik, także to nie jest tak, że 
mieszkańcy są wykluczeni. Natomiast trudno jest dopasować godzinę kursowania do wszystkich 
potrzeb. Jeżeli państwo jako Rada uważacie, że powinniśmy zwiększyć częstotliwość, bo to są też 
godziny poranne, to tutaj nie ma problemu. To możemy to zrobić. To Państwo decydują, kiedy, 
jak często jeździmy, w których kierunkach.  
 
Członek Zarządu Czesław Biłobran  - Panie Przewodniczący! Jeśli mówimy o publicznym 
transporcie, to ja chciałbym tutaj publicznie podziękować dwóm samorządom. Dlatego, że 
podjęliśmy taką inicjatywę, zwróciliśmy się z prośbą, tak jak do samorządów gminnych, jak Pani 
Prezes powiedziała, część linii to są linie powiatowe, ale są też linie gminne. Zwróciliśmy się do 
samorządów o przystąpienie do takiego programu podobnego jak chodniki, współfinansowania, 
zakupu autobusów w celu poprawy infrastruktury tego taboru. No i dwie gminy odpowiedziały 
nam pozytywnie, to jest Gmina Korfantów i Gmina Otmuchów. Także tu chciałem podziękować 
jako radny i też przedstawiciel w pewnym sensie PKS-u. Te dwie gminy powiedziały tak, są 
gotowe przystąpić do tego programu i zadeklarowały współfinansowanie zakupu wymiany 
taboru. 
 
d) przyjęcie sprawozdania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 
6. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2024” 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak oznajmił, że przedmiotowe sprawozdanie było udostępnione  
w aplikacji eSesja i radni mieli możliwość się z nim zapoznać (załącznik nr 6) .  
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b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Ireneusz Szafraniec oznajmiła,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 
c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu w dyskusji.  
 
d) przyjęcie sprawozdania. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Paweł Nakonieczny, Damian Wylężek 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 
7. Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2024 r. 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak oznajmił, że przedmiotowa informacja (załącznik nr 7) była 
udostępniona w aplikacji eSesja i radni mieli możliwość się z nią zapoznać.  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Bożena Lewińska oznajmiła,  
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 
 
c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu w dyskusji.  
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d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Paweł Nakonieczny, Damian Wylężek 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotową informację. 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak ogłosił następnie 15 minut przerwy w obradach. 
 
Przewodniczący Rady po zakończeniu przerwy wznowił obrady. Oznajmił, że na sali jest 23 
radnych, czyli jest wymagane kworum.  
 
8. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Nyskiego za 2024 r. 
 
a) przedstawienie Raportu, 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak oznajmił, że raport został radnym udostępniony wcześniej  
w programie eSesja (załącznik nr 8). 
 
Starosta – D. Palimąka Panie Przewodniczący! Nie wiem, czy drodzy Państwo chcecie, abyśmy 
tak naprawdę prezentację, którą mamy przygotowaną prześledzili razem z Państwem, bo 
prezentacja to jest de facto odzwierciedlenie takie lustrzane tego, co Państwo otrzymaliście, jeśli 
chodzi o dokumenty. Nic nowego nie dodaliśmy do tej prezentacji. Jeśli Państwo pozwolicie kilka 
słów wstępu, a później po prostu przejdźmy do dyskusji o konkretnych tematach  
i zagadnieniach. Otóż zarówno raport za rok 2024 jak i sprawozdanie z wykonania budżetu za 
rok 2024 jest to tak naprawdę nasza wspólna sprawa całej Rady, bo tak się składa i tak się 
składało, że budżet na rok 2024 przygotował poprzedni Zarząd, że poprzedni Zarząd rozpoczął 
jego realizację do maja zeszłego roku i my kontynuowaliśmy to dzieło i bierzemy za nie 
odpowiedzialność. Oczywiście absolutnie od tego się nie odżegnujemy, jakkolwiek to jest 
właśnie też dobry przykład tego, że niczego ani co Państwo zakładaliście nie wycięliśmy, nie 
wyrzuciliśmy, nie zlikwidowaliśmy, nie próbowaliśmy na siłę zawracać rzeki i to jest właśnie 
dobry przykład, że można współpracować i można wspólnie kontynuować dzieło. Nie będę 
wracał do historii już nawet jak było poprzednio, tylko w dobrym duchu właśnie z myślą  
o przyszłości. Co ten raport zawiera? Otóż raport jest też trochę inny niż dotychczas. Bardzo 
mocno treściwie go uzupełniliśmy, jakkolwiek nie tylko treściwie, bo też zmieniliśmy taką szatę 
wyjściową. Duża praca zespołu, który pracował pod przewodnictwem Pani Sekretarz i myślę, że 
na każde pytanie, które Państwu w głowie gdzieś przyświeci, a dotyczy Powiatu Nyskiego, 
dotyczy tego, co w Powiecie Nyskim się dzieje i obszarów, które dotyka nasza praca, znajdziecie 
Państwo odpowiedź. Oczywiście odpowiedzi mogą być niewystarczające. Odpowiedzi możecie 
uważać za takie, z którym się nie zgadzacie, ale one na pewno w tym raporcie są. Ten raport 
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pokazuje kilka aspektów, na które musimy zwrócić uwagę. wszyscy jak tu siedzimy. Po pierwsze 
demografia, walka z depopulacją i walka o odwrócenie trendów demograficznych nie jest naszą 
bezpośrednią kompetencją. To nie samorząd powiatu powinien być tym głównym motorem 
walki z depopulacją, a samorządy gminne. Jednakże te elementy, które nas dotyczą, to czym my 
się zajmujemy, mogą wpływać na te trendy i będą wpływać na te trendy. Chcę Państwu tylko 
powiedzieć o czterech aspektach tego dokumentu. Skupialiśmy się na czterech obszarach, tak jak 
skupiamy się na pracy i planowaniu na przyszłość działania w czterech głównych obszarach. Jest 
to oczywiście ochrona zdrowia. O ochronie zdrowia delikatnie rozważaliśmy kilkanaście czy 
kilkadziesiąt minut wcześniej. I taka dyskusja nas czeka. My niewątpliwie, bazując właśnie 
również na analizie tego raportu, możemy wysnuwać wnioski, które pozwolą nam tą ochronę 
zdrowia autentycznie, optymalnie przygotować na następne lata. To oczywiście bezpieczeństwo. 
Bezpieczeństwo związane z tym, co nas doświadczyło w 2024 roku, tym, co obrazowane jest  
w kontekście geopolityki, ale także w tym, co zawiera ustawa o ochronie ludności. Ja na 
poprzedniej sesji Państwu przedłożyłem pewne działania i zadania, które, jeszcze raz powiem, 
wspólnie musimy realizować, aby nabierać odporności, aby nasz Powiat nabierał odporności 
optymalnej na wszelkie zagrożenia. I to powinnością każdego z nas jest, aby mieszkańcy powiatu 
nyskiego byli przygotowani na szerzące się niebezpieczeństwa i aby byli gotowi na to, aby sobie 
poradzić i przeciwdziałać. Bo my oczywiście mamy być tym elementem, który im ma pomóc.  
Ale tak de facto każde domostwo, każdy mieszkaniec, jeśli nie będzie przygotowany wcześniej, 
nie będzie w stanie radzić sobie z zagrożeniami. Ta ustawa o ochronie ludności to nie tylko 
kompetencje, to jest jedna z pierwszych ustaw i tu absolutnie wszystkie rządy bardzo podobnie 
działały, że obciążały samorządy nowymi kompetencjami, nowymi działaniami, a nie bardzo za 
tym szły pieniądze. Ta ustawa idzie z pieniędzmi. Na ten rok nie mamy tych pieniędzy, nie 
wiadomo ile, szczególnie one są na szkolenia, ale też na drobne uzupełnianie naszych 
materiałów w zakresie magazynu przeciwpowodziowego. O kwestiach bezpieczeństwa 
będziemy mówić bardzo często. Im częściej będziemy wdrażać ustawę o ochronie ludności.  
I kolejnym aspektem to jest polityka społeczna. Polityka społeczna z uwagi na fakt zmieniającej 
się właśnie struktury społecznej, na zmieniającą się strukturę wiekową przede wszystkim 
naszych mieszkańców, musi być dostosowana do potrzeb i nad tym bardzo mocno Pani 
Wicestarosta cały czas wraz z naszym wspaniałym, jeszcze raz podkreślam, wspaniałym  
PCPR-em pracuje.  
I edukacja, o której też tutaj mówiliśmy. Edukacja ma odpowiadać na potrzeby mieszkańców, ale 
też na potrzeby zmieniającego się świata. To, że ja nie wiem właśnie czy wszyscy, ale ja cały czas 
jestem od tak ciekaw tego jak nabory przebiegają, że kilka razy sobie dziennie wchodzę na tą 
stronę, na której to możemy sprawdzić. I dzisiaj z rana widziałem, że już zapełniła nam się klasa 
wojskowa. Już prawie zapełnia nam się klasa, klasa pożarnicza. To są te trendy. Ustawa  
o ochronie ludności daje nam możliwość w przyszłości utworzenia klasy policyjnej i ją 
utworzymy i klasy być może straży granicznej, bo za tym będą też szły pieniądze na 
prowadzenie tych klas. i będziemy w tym kierunku na pewno szli, bo bezpieczeństwo jest bardzo 
ważnym aspektem. I cała ta nasza edukacja, która tyle nam przysparza dyskusji, musi też 
korespondować z trendami, które wyznacza sama młodzież i tego, w jaki sposób chcą  
w przyszłości żyć tak naprawdę. Życie zupełnie inaczej wygląda dzisiaj, jak wyglądało 30 lat 
temu i pewnie za 20 lat też będzie inny styl życia. Być może będzie faktycznie czterodniowy 
tydzień pracy. Być może faktycznie będzie zrównoważenie życia prywatnego w stosunku do 
pracy, bo dzisiaj to praca przyćmiewa praktycznie nam wszystko. Więc z tym wszystkim musi 
korespondować oferta edukacyjna. Kolejnym aspektem właśnie naszego raportu jest pokazanie, 
jak też przenikają się między sobą te wszystkie cztery obszary, gdzie właśnie sprawy związane  
z bezpieczeństwem mogą wpływać na ofertę edukacyjną. Gdzie sprawy z bezpieczeństwem będą 
wpływać na to, jak będzie wyglądała ochrona zdrowia i również polityka społeczna, jak będzie 
korespondowała z tymi wszystkimi innymi obszarami. Również w tym raporcie pokazaliśmy 
wszystko odnośnie powodzi. Kalendarium, Jak przebiegała akcja najpierw przygotowawcza, 
później jak przebiegała akcja w przeciwdziałaniu powodzi, później jak już akcja ratunkowa  
i w końcu jak akcja pomocowa. Pokazaliśmy wszystkie zadania, które mamy zakwalifikowane 
jako powodziowe i pokazaliśmy, kiedy je będziemy realizować i w jakim trybie, z jakich 
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pieniędzy. Dlatego wszystkie te aspekty, które Państwo macie w raporcie, to jest coś, co myślę, 
że jeżeli będziecie mieć codziennie ze sobą, to zawsze na pytanie, które Wam przyjdzie do głowy, 
znajdziecie w nim odpowiedź. Raport to oczywiście dokument, który zazwyczaj i powinien,  
i w tym przypadku także, dawać nam pewne wykładnie na przyszłość. I właśnie w takim 
aspekcie chcę, żebyście go potraktowali. To tyle, jeśli chodzi, Panie Przewodniczący, o taki wstęp 
do tego. Myślę, że faktycznie raportu nie będziemy krok po kroku Państwu pokazywać, bo każdy 
ma. No i oczywiście zachęcamy do dyskusji nad raportem, raz jeszcze podkreślam. Dziękuję.  
  
b) debata nad Raportem, 
 
Przewodniczący Rady Powiatu P. Bobak - Zanim rozpoczniemy debatę, ja tylko dopowiem,  
że raport był udostępniony w Biuletynie Informacji Publicznej i też do wczoraj, bodajże do 
godziny 15.30 mieszkańcy mogli zgłosić chęć uczestnictwa w tej debacie, natomiast nie 
wpłynęły takie wnioski, więc nikt z mieszkańców na temat raportu głosu dzisiaj w tej debacie 
nie zabierze, bo po prostu nikt na tą debatę się nie zgłosił.  
 
Radny Grzegorz Samborski - Szanowni Państwo! Wczoraj Pani dyrektor SP ZOZ w Głuchołazach 
powiedziała, że robimy windę w Głuchołazach. Także jestem skuteczny. Jak najwięcej wind, jak 
najwięcej autobusów, jak najwięcej ludzi zdrowych, proszę Państwa, w Nysie. Każdemu życzę 
tylko zdrowia, bo resztę to sobie poradzimy. Chodzi o taką rzecz. Pan Starosta po swojej dyskusji 
pochwalił w raporcie o stanie powiatu Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Pani dyrektor się 
uśmiechnęła. To znaczy, że placówka, do której notabene trafiłem we wrześniu... Chciałem 
zaznaczyć, że powódź nas dotknęła wszystkich. Bardzo dużo ludzi chorych, starszych  
i niepełnosprawnych przychodzi do tej placówki. Jest naprawdę bardzo, bardzo, bardzo dużo 
pracy. Jest to placówka, do której przychodzi bardzo dużo ludzi, proszę Państwa, chorych, 
starszych i niepełnosprawnych, z trudnymi problemami. A chciałem zaznaczyć, że trudne 
problemy czasem najtrudniej rozwiązać, bo coś, co dla zdrowego jest proste, dla nas robi się 
problemem. Chodzi o to, że my musimy mieć w sobie empatię, my musimy pomagać wszystkim 
ludziom, A najtrudniej się pomaga… Wiem po sobie, mówię na swoim przykładzie, coś co dla was 
jest parę kroków przejść, na przykład pięć minut do sklepu po wodę, dla mnie robi się 
problemem. I chciałem powiedzieć tylko tyle, że nasz powiat dotknęła powódź, my musimy mieć 
empatię, pomagać ludziom. Przynajmniej ja tak będę robił. Ja się nigdy nie poddam, zawsze będę 
w naszym powiecie, dopóki będę radnym, będę Państwa prosił o to, żeby właśnie pomagać 
najsłabszym, budować windy, robić podjazdy, bo to nie jest dla Grzesia, tylko dla mieszkańców.  
Panie Przewodniczący, chciałem Panu powiedzieć, że naprawdę tak samo z dworcem, ja 
pewnych tematów nie odpuszczę, ja nie odpuszczę Panu Kolbiarzowi. Ja specjalnie zabrałem 
głos, żeby Państwa sprowokować, żeby nasz powiat był dla ludzi chorych najsłabszych. Zawsze 
będziemy pomagać. Ja tą dyskusję kończę. Ja miałem się nie zgłaszać, ale jeżeli nikt nie chciał 
zabierać głosu na temat tak ważnych rzeczy jak pomoc dla ludzi najsłabszych, to ja to specjalnie 
zrobiłem. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Joanna Burska – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Drogi Zarządzie! Brawo 
Grzesiu, wystąpienia. Ja już na komisji rewizyjnej zwróciłam uwagę, że na samym początku jak 
zaczęłam czytać raport o stanie powiatu, bo go przeczytałam całego, nie widziałam tam działu 
dot. inwestycji, czyli co było robione, co jest w planach, jakie są plany w stosunku do 
przeprowadzania różnych inwestycji. Tego nie ma. Oczywiście są, bo szukałam inwestycji, które 
były zakończone w 2024 roku. One są ujęte tam w poszczególnych działach, jak na przykład 
szkoły, jest „Aleksandrówka” ujęta i różnego rodzaju inne remonty dróg. Samego w sobie działu 
inwestycji tak mi zabrakło tego, żebym mogła przeczytać w jednym dziale co było po prostu 
robione, jakie inwestycje były przeprowadzane. Także tutaj mi tego zabrakło. Ale mówię, nie 
czepiam się, bo te poszczególne inwestycje były pod szczególnymi tam działami. Także tutaj 
miałam jedyne takie zastrzeżenie, ale właśnie mi Pani Sekretarz też wytłumaczyła, że po prostu 
inaczej podeszli do sporządzenia tego raportu. Szanowni Państwo, powiem tak. W związku  
z tym, że poprzedni Zarząd i byłam ja w tym Zarządzie i Pan Kamiński, sporządzaliśmy plan 
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finansowy na 2024 rok. Tutaj wiadomo, były różnego rodzaju zmiany w związku z powodzią, bo 
ta powódź pokrzyżowała różnego rodzaju plany i Zarządu również. Ja się wstrzymam od głosu. 
Ja nie wiem jak pan Henryk, ale ja się wstrzymam nad udzieleniem wotum zaufania  
i absolutorium. Dziękuję bardzo. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja tylko odniosę się jakby 
do formuły tego. Uznaliśmy, że raport to raportuje coś, co już się wydarzyło i tak 
pogrupowaliśmy te informacje. One oczywiście są, te inwestycje wszędzie w poszczególnych 
działach. Nie ma zbiorczego, uznaliśmy, że to jest jakby niepotrzebne, natomiast też nie daliśmy 
jakby całości przyszłościowych działań planowanych, bo też uznaliśmy, że to nie powinno być  
w raporcie. Jakkolwiek na końcu zaznaczyliśmy kilka takich najważniejszych zadań, które jakby 
z tej analizy nam się wytwarzają. Dziękuję. 
 
Członek Zarządu Czesław Biłobran - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado!  
Ja myślę, że oglądający nas mają pewien problem, czy słuchający nas mają pewien problem. To 
się też bierze z tego nazewnictwa „raport o stanie”. Ja podam prosty przykład. O stanie zdrowia 
mówimy  „jestem zdrowy”, „mam nadciśnienie”, a nie czy ja kupię sobie tabletki lub ich nie 
kupię. A to są te inwestycje. Powinniśmy rozmawiać, proszę Państwa, o takich obszarach, jak 
depopulacja, starzejące się społeczeństwo i konsekwencje, jakie to wywoła w przyszłości. Rynek 
pracy, infrastruktura szeroko rozumiana, czy ona się pogorszyła, czy poprawiła. Proszę Państwa, 
zabezpieczenie infrastruktura, to funkcjonujące placówki, zmiany w systemie obsługi klientów, 
to jest raport o stanie naszej małej ojczyzny. Ekologia, infrastruktura pozwalająca zabezpieczyć 
nas przed takimi rzeczami jak powodzie i tak dalej. Czy to się pogorszyło, czy się poprawiło  
w 2024 roku. Wtedy możemy dokonać oceny działań, które zmierzały do poprawy tego stanu. 
Raport o stanie powiatu. Tutaj mamy sytuację, no, trochę złożoną, bo połowę roku 2024 to 
działania poprzedniego Zarządu, ale tak jak Pan Starosta mówi, kontynuacja i działania Zarządu, 
który obecnie funkcjonuje. Stan Powiatu to, proszę Państwa, nie jest to, czy ja będę remontował 
drogę. Stan powiatu, to jest powiedzenie, ta droga jest zła. Tych dróg w powiecie 70% jest złych, 
30% jest dobrych. I wtedy ludzie zrozumieją, co my mówimy. Wtedy ludzie zrozumieją, jaka jest 
sytuacja. Dzisiaj gdybym zapytał przeciętnego mieszkańca, sam siebie, ile Pan Starosta 
powiedział, ile dzieci przychodzi do naszych szkół mniej, jak przychodziło rok wcześniej. To jest 
sytuacja o stanie, między innymi oświaty i szansach jakie mamy, żeby kontynuować w tej 
strukturze, jaką posiadamy dalej, edukację na wysokim poziomie. Głuchołazy Szpital, Nysa. 
Proszę Państwa, to są rzeczy bardzo ważne i one nie znikną. One będą funkcjonować w takiej czy 
innej strukturze. I to jest raport o stanie, a nie o tym, czy my kupimy pięć nowych samochodów 
lub wyremontujemy chodnik. Dziękuję. 
 
Radna Joanna Burska - Panie Przewodniczący Drogi Zarządzie! Ja może przeczytam Panu, 
dobrze? „Raport o stanie powiatu jest dokumentem, który zgodnie z artykułem 30a ustawy  
o samorządzie powiatowym przygotowuje zarząd powiatu i przedstawia radzie powiatu raz  
w roku do 31 maja. Jego celem jest podsumowanie działalności zarządu w poprzednim roku 
kalendarzowym”. Bardzo dziękuję 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak - Szanowni Państwo! Chciałem przeczytać stanowisko Klubu 
Radnych Forum Samorządowego 2002 w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi 
Powiatu Nyskiego za rok 2024 (załącznik nr 9). Co prawda ten dokument w części też odnosi się 
do punktu, który będziemy procedować za chwilę, czyli podejmiemy uchwałę w sprawie 
udzielenia wotum zaufania dla Zarządu. Natomiast on też wspomina, czy odnosi się do raportu, 
wobec czego chciałbym przeczytać to stanowisko.  
„Po zapoznaniu się z raportem o stanie powiatu nyskiego za rok 2024 Klub Radnych pragnie 
wyrazić swoje uznanie dla Zarządu Powiatu Nyskiego za działania podejmowane w minionym 
roku. Rok 2024 był okresem szczególnym. Z jednej strony to czas rozpoczęcia nowej kadencji 
samorządu, z drugiej czas dramatycznych wyzwań związanych z powodzią, która dotknęła nasz 
powiat we wrześniu. Warto podkreślić, że chociaż budżet na 2024 rok został uchwalony przez 
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poprzedni Zarząd, to jego struktura i realizacja w ciągu roku uległy znaczącym zmianom, między 
innymi ze względu na konieczność reakcji na sytuację kryzysową oraz wdrażania nowych 
strategicznych projektów. Zmiany te zostały wprowadzone sprawnie i odpowiedzialnie,  
co potwierdzają m.in. dane dotyczące wykonania budżetu, wysokiej skuteczności pozyskiwania 
środków zewnętrznych oraz sprawnej reorganizacji zadań w obszarze zarządzania kryzysowego. 
Klub radnych w sposób szczególny docenia działania Zarządu Powiatu w zakresie sprawnego 
reagowania na skutki klęski żywiołowej, zwłaszcza w zakresie niesienia pomocy poszkodowanym 
mieszkańcom oraz przedsiębiorcom. Rozpoczęcia i kontynuacji dwóch strategicznych inwestycji  
o ogromnym znaczeniu dla bezpieczeństwa i zdrowia mieszkańców powiatu, to jest budowy 
nowego szpitala oraz nowej siedziby Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 
Wprowadzenia procesu odbudowy infrastruktury zniszczonej w wyniku powodzi z pełnym 
zaangażowaniem i w ścisłej współpracy z administracją rządową, samorządami gminnymi  
i mieszkańcami. Klub radnych w pełni popiera kierunki działań podejmowanych przez Zarząd 
Powiatu. Widzimy, że w tych wyjątkowo trudnych warunkach Zarząd wykazał się kompetencją, 
odpowiedzialnością i gotowością do podejmowania trudnych decyzji w interesie mieszkańców 
powiatu. Jesteśmy gotowi do dalszej współpracy i deklarujemy wsparcie dla inicjatyw Zarządu na 
czele z Panem Starostą w zakresie dokończenia wspomnianych inwestycji, procesu odbudowy po 
powodzi, jak również dla zupełnie nowych przedsięwzięć. W związku z powyższym Klub Radnych 
Forum Samorządowe 2002 wyraża pozytywną opinię w sprawie udzielenia wotum zaufania 
Zarządowi Powiatu Nyskiego za rok 2024.”  
Podpisali się Bobak Piotr, Czarnecka Joanna, Korzeniowska Danuta, Miller Agnieszka. Bardzo 
dziękuję.  
 
Wiceprzewodniczący Jacek Kanarski - Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie 
Starosto, Starostwo Państwo Radni, Szanowni Goście! Pozwolę sobie zabrać głos w imieniu 
Klubu Radnych Koalicji, ale też po części jako przedstawiciel tych radnych, którzy są spoza 
gminy Nysa. Myślę, że to w kontekście ubiegłego roku jest bardzo ważne. Oczywiście zgadzam 
się w większości z tym, co powiedział pan Starosta czy Pan Przewodniczący. My również jako 
grupa radnych koalicji podpisujemy się pod tym. Te kwestie, które zostały rozpoczęte w 2024 r., 
przede wszystkim dotyczące budowy nowego szpitala czy strażnic, one są bardzo ważne i na 
pewno one wpłyną znacząco na poprawę stanu naszego powiatu i wszystkich dostępnych usług 
czy medycznych, czy tych pierwszej pomocy, a także tych zagrożeń, które wynikają z działania 
tych służb. Kolejną bardzo ważną rzeczą, którą chciałbym podkreślić, to jest kwestia powodzi, 
czyli tego kataklizmu, która dotknęła nasz powiat, a w szczególności moją gminę Głuchołazy i to 
jest rzecz, z którą myślę będziemy przez całą naszą kadencję co najmniej mieli do czynienia. 
Tutaj po pierwsze chciałem bardzo podziękować Panu Staroście za to, że wszystkie służby 
możliwe dostępne na terenie powiatu, ale także województwa czy nawet służby rządowe, one 
tutaj były od pierwszych dni i tuż nawet przed powodzią i faktycznie ta koordynacja prac była  
i ja ją dostrzegam z punktu widzenia tego, co się działo w Głuchołazach, ja to widziałem i to było 
naprawdę czuwanie nad tym, co się dzieje i w zasadzie nie było godziny, żeby któryś  
z przedstawicieli Rządu, Województwa czy Powiatu nie był na miejscu. I tutaj za to chciałem 
bardzo serdecznie podziękować Panie Starosto, a szczególnie po tej fali też krytyki, która się 
wylała w mojej ocenie nieuzasadniona. Niestety z tym się wiąże kolejna rzecz, Panie Starosto,  
i tutaj będę na pewno od przyszłej sesji, bo mam informację, że prawdopodobnie będzie Pan 
Balcerowicz, będę mocno monitował i starał się o to, aby, moi drodzy…, Gmina Głuchołazy na ten 
moment tak naprawdę nie ma w dalszym ciągu żadnego zabezpieczenia ani koncepcji 
zabezpieczenia przeciwpowodziowego. Jak Państwo wiecie, zlewnia Białej Głuchołaskiej w 72% 
jest po stronie czeskiej. Według moich informacji te rozmowy polsko-czeskie na szczeblu 
ministerialnym, nie wiem jak one są prowadzone, ale jeżeli chodzi o samorządowców po stronie 
czeskiej, to mamy niepokojące informacje takie, że tam na ten moment za wiele się nie dzieje  
i planów jakichś zabezpieczających poza odbudową nie ma. Drugą kwestią jest to, że jak Państwo 
wiecie, ta rzeka wpływa w zasadzie w Głuchołazach i my po swojej stronie też nie mamy 
specjalnie możliwości tworzyć jakichś wysokich, bezpiecznych barier. Jest jedna koncepcja 
wykonania tzw. sztolni, czyli kanału ulgi, który byłby wiercony przez skały. To jest jakiś pomysł, 
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który z tego co wiem, on został przekazany zarówno do Pana Premiera, jak i do Wód Polskich  
i do zespołu zajmującego się oceną tej sytuacji, Pana Profesora Zaleskiego. Na ten moment, z tego 
co wiem, prawdopodobnie wciąż trwają analizy, to na pewno będzie projekt bardzo drogi, ale 
chyba na ten moment wydaje się jedyny i tu będę chciał wspierać, myślę, że ponad podziałami, 
aby te kwestie sprawy ochrony Głuchołaz jednak przypominać, bo ile jest pomysł na Kotlinę 
Kłodzką, O ile jest jakiś pomysł na zbiornik Kamieniec Ząbkowicki, czyli kwestia Nysy, bo tutaj 
dużo się mówi w Nysie o kanale ulgi. Ja to rozumiem, ale szanowni Państwo, nie zapominajmy,  
że w Głuchołazach 1200 domów zalanych, stan dalej jest trudny. O infrastrukturze oczywiście 
nie wspomnę i także o infrastrukturze powiatowej. Oczywiście stan dróg jest jaki jest i tutaj 
oczywiście zgadzam się, dobrze byłoby może taki raport nam przedstawić, może na jednej  
z najbliższych sesji odnośnie stanu dług. Jak to wygląda, które są w pierwszej kolejności itd. 
Kwestia Szanowni Państwo kolejna to jest kwestia służby zdrowia i tutaj ta troska radnych też  
i opozycji myślę bardzo słuszna i tutaj też chciałbym się podzielić w imieniu tych radnych spoza 
terenu gminy Nysa, a szczególnie tutaj radnych i mieszkańców Głuchołaz. Oczywiście blisko 
sercu naszemu jest, aby ta kwestia, która została zapoczątkowana w tamtym roku uregulowana 
tak, aby ta ochrona zdrowia dla tych mieszkańców była jak najlepsza. Ja chciałem Państwu tylko 
powiedzieć, że tak naprawdę to, że istnieje szpital w Głuchołazach, to tam nie ma oddziałów, 
które jakby i tak w większości osób, przypadków wszyscy wyjeżdżają najbliżej do Nysy, dlatego, 
że tam są oddziały rehabilitacyjne czy takie oddziały, gdzie wizyty są planowane. Więc tutaj 
uważam, że przychodnie specjalistyczne karetka czy karetka z lekarzem, ewentualnie jakaś 
możliwość poszerzenia współpracy ze szpitalem czy z dyrekcją, nie wiem jaki to będzie jeszcze 
podmiot. Tu mamy dużo do zrobienia i tu jest też pan dyrektor, myślę, że te rozmowy nas 
czekają w najbliższym czasie, bo myślę, że też leży nam to na sercu, aby ta ochrona zdrowia była 
tak mądrze poukładana, żeby każdy na tym skorzystał, a nie odwrotnie.  
Kwestia oświaty. Kolejny ważny punkt moi drodzy i tutaj będę się też po części dzielił tymi 
informacjami po pierwsze spraw zespołu, ale też z tymi obawami, które przedstawił Pan radny 
Tetłak. Ja też reprezentuję gminę, w której jest szkoła średnia powiatowa. Niestety, moi drodzy, 
są dwa aspekty. Po pierwsze chciałem podziękować obecnemu Zarządowi, że dał możliwość 
stworzenia klasy technikum w Zespole Szkół w Głuchołazach, bo poprzedni Zarząd, przypomnę, 
nie dał takiej możliwości, stąd aktualnie nie mamy pierwszej klasy technikum. Natomiast wiemy 
o tym, że na razie te nabory wyglądają niepokojąco, dlatego że tak, po pierwsze mamy 
demografię i z tym nic nie możemy zrobić, po drugie mamy tzw. szkoły w chmurze, a po trzecie 
jeżeli ci uczniowie szkół podstawowych np. z gminy Głuchołazy czy z terenów wiejskich nie będą 
wybierali tej szkoły lokalnej, czy tak jak w przypadku Paczkowa w Paczkowie, to nic z tym nie 
zrobimy. Tutaj zachęcam do aktywności nie tyle Zarząd, dlatego, że Zarząd takie możliwości 
daje, to od razu nadmienię, że Pan Starosta nie jest w stanie jakby wywołać fali dzieci,  
a bynajmniej nie od razu, bo musiałby upłynąć pewien czas, natomiast przede wszystkim 
musimy o to zadbać lokalnie i tutaj duża… I myślę, że 95% tego raportu, z którym się 
zapoznamy…, on jest bardzo cenny, dlatego, że tam są przedstawione według nas dość 
interesujące rozwiązania, że dyrektorzy szkół przede wszystkim powinni stać się bardziej 
menadżerami tych szkół, że powinni w mojej ocenie bardziej zabiegać o tych uczniów,  
że powinno być więcej tych wizyt w szkołach podstawowych, szczególnie w tych 
miejscowościach, w których te szkoły istnieją i te szkoły średnie, które istnieją, a następnie też 
zainteresowanie rodziców. Ja jestem osobą, która dojeżdżała do Nysy do szkoły i wiem, że nie 
jest to tak pięknie, bo przychodzą mrozy, autobus czasami nie dojedzie, jednak wracamy późno, 
wcześniej wyjeżdżamy. Jednak to, aby ta młodzież miała możliwość uczenia się w tych miastach, 
póki te szkoły są, to róbmy wszystko, aby one były. Natomiast to nie jest odpowiedzialność tylko 
i wyłącznie - chciałbym podkreślić, Zarządu czy Pana Starosty, ale nas wszystkich, a przede 
wszystkim tych, którzy się na tej oświacie znają. Natomiast jeszcze ważna rzecz to jest kwestia  
i tutaj też jest zmiana podejścia Zarządu Powiatu w kontekście promocji powiatu czy kwestii 
promocji sportu i tutaj też chciałbym podziękować, że odeszliśmy od pewnej gigantomanii 
wspierania jednego najważniejszego z punktu widzenia Nysy klubu. Ta kwestia została 
rozdrobniona. Myślę, że te małe ośrodki, czy to sportowe, czy to klubowe, czy szczególnie tam, 
gdzie te zarządy nie pobierają wynagrodzeń, że ci trenerzy praktycznie pracują pro publico bono, 
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a często dzieci nie mają w czym biegać, czy jeździć na zawody, czy obsadzić nawet służbę 
medyczną. Także tutaj dostrzegam tę znaczącą zmianę i za to też chciałem podziękować. 
Oczywiście w imieniu radnych klubu koalicji będziemy wnioskować, będziemy głosować  
za udzieleniem wotum zaufania Zarządowi. Bardzo dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Jarosław Figiel - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni!  
Ja chciałbym zabrać głos może najpierw bardziej tak ogólnie odnośnie dokumentu, nad którym 
tutaj debatujemy. To jest zupełnie inny dokument niż mieliśmy rok temu i za to dziękuję. 
Oczywiście można mieć swoje pomysły na ten dokument. W moim przekonaniu taka formuła 
dokumentu daje możliwość wszystkim radnym na wyrobienie sobie zdania, wyciągnięcie 
wniosków w różnych, we wszystkich obszarach faktycznie, którymi zajmuje się Powiat. 
Oczywiście można się pokusić, aby w każdym obszarze na końcu były jeszcze, nie wiem, te 
strategiczne rekomendacje czy wnioski, które mielibyśmy na przyszłość tutaj realizować. No ale 
to jest kwestia dyskusji. Ja odbieram raport jako takie podsumowanie działalności w ciągu 
całego roku. I chciałbym tutaj zwrócić uwagę na kilka obszarów. Po pierwsze, bardzo wysoko 
oceniam tutaj działanie Zarządu w zakresie współpracy z organizacjami społecznymi, 
pozarządowymi, To nie tylko w tym raporcie, ale myślę też tutaj w tym przekazie medialnym. 
Widać, że ta aktywność jest ogromna. Jest potrzeba też ze strony tych środowisk różnego 
rodzaju spotkań, rozmów, konsultacji i paleta tych wszystkich organizacji jest, no to jest pełen 
przekrój, także myślę, że tutaj widać tą zmianę. Także nie tylko są to rozmowy, ale także, no że 
tak powiem, wsparcie takie bardziej już konkretne, czyli te konkursy, które są kierowane do tych 
organizacji, ale także budżet obywatelski i wiele, wiele innych tutaj też, form wsparcia. Myślę, że 
to było bardzo oczekiwane przez te wszystkie organizacje, które poczuły wiatr w żagle i będą 
teraz jeszcze lepiej funkcjonować na terenie naszego powiatu. Również to, że udało się powołać 
Młodzieżową Radę Powiatu, myślę, że to też jest dla nas wszystkich ważne, bo będziemy mogli 
tutaj w przyszłości w tych raportach uwzględnić także wnioski tych młodych ludzi z naszego 
powiatu. Bardzo się cieszę też, że po tej dyskusji, która była zwłaszcza po powodzi dotyczącej 
bezpieczeństwa, w jasny sposób podkreślono znaczenie Ochotniczych Straży Pożarnych. Po 
prostu już ci ochotnicy na to czekali, bo problemem nie było to, że oni, że tak powiem, oni 
oczekują jakichś pochwał, dyplomów, medali. Tak naprawdę ci ochotnicy oczekują poważnego 
traktowania, docenienia ich umiejętności i profesjonalizmu, z jakim w większości no podejmują 
te wszystkie akcje, do których są wzywani. I tutaj potrzebowali podkreślenia tego 
profesjonalizmu, ale także wsparcia tutaj ze strony powiatu i tutaj organizacja młodzieżowych 
zawodów, drużyn pożarniczych, świetna sprawa. Oczywiście tutaj też Wojewódzkie Dni Strażaka 
to też podkreślenie tutaj, jak gdyby roli Ochotniczych Straży Pożarnych. Konkurs dotyczący 
poprawy bezpieczeństwa, Ale uważam, że możemy się też zastanawiać nad jeszcze jedną rzeczą. 
Ochotnicy ruszając do akcji nie patrzą gdzie jest granica gminy. Jadą tam gdzie jest potrzeba, tam 
gdzie trzeba nieść pomoc naszym mieszkańcom. I proszę Państwa, tak było podczas powodzi.  
No strażacy na przykład z gminy Łambinowice, byli w Głuchołazach, byli w Bodzanowie,  
w różnych innych miejscowościach. Dopiero wtedy, kiedy nie mogli wyjechać, bo po prostu nie 
było przejazdu, to byli na miejscu. I tutaj Pan Starosta Biłobran mówił o współpracy na zasadzie 
tak jak przy chodnikach, tak? Ja wiem, że OSP to jest zadanie gminy, nie powiatu, ale nie 
zauważanie tutaj roli OSP tutaj w bezpieczeństwie Powiatu, no też jest błędem. Więc może 
można byłoby wypracować takie porozumienie, żeby współfinansować jako Powiat na przykład 
zakup części sprzętu jako dofinansowanie. Nawet, nie wiem, symboliczne 10% po to, żebyśmy 
po prostu tutaj też podkreślili, że to jest dla nas też ważne. Na tej samej zasadzie jak chodniki, 
tak? Tu mamy pół na pół, a tu może w innych proporcjach. To taki temat do rozważenia.  
No wiadomo, że to tutaj się wszystko rozbija o finanse, trzeba to wszystko przekalkulować, ale 
myślę, że to byłby jakiś realny znak i wpływ na tutaj poczucie bezpieczeństwa całego powiatu.  
I na koniec taki temat, który na wszystkich spotkaniach, na których ja jestem, a byłem na 
wszystkich zebraniach wiejskich w Gminie Łambinowice, tj. ścieżki rowerowe. To jest temat, 
który się pojawia na każdym spotkaniu. Mieszkańcy tego oczekują. To ma związek  
i z bezpieczeństwem poruszania się po drogach, ale także z kwestiami rekreacji, ale także 
turystyki. Więc myślę, że powinniśmy wypracować jakiś plan i mieć jakiś pomysł, żeby tą sieć 
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ścieżek rowerowych rozwijać. Mamy już część zrobione, ale myślę, że są gminy, które są 
zaniedbane, że tak powiem, w tym aspekcie. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto, Szanowni 
Państwo! Ta moja wypowiedź trochę jest sprowokowana stanowiskiem przedstawionym przez 
przewodniczącą klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości, które potraktowałem jako jakieś 
usprawiedliwienie, niezrozumiałe dla mnie kompletnie, bo ja zamierzam głosować przeciwko 
udzieleniu wotum zaufania i przeciwko przyjęciu sprawozdania z wykonania budżetu i dlatego 
chcę wytłumaczyć, co powoduje takie głosowanie. W raporcie o stanie powiatu nie rozmawiamy 
o wizji i o tym, co będziemy robić, tylko o tym, co mamy. To w kontekście tej wypowiedzi sprzed 
dwóch minut kolegi. Bardzo fajnie, że mamy plany i te plany Pan Starosta też przedstawił  
w expose. Natomiast nie chciałbym, Szanowni Państwo, aby Zarząd Powiatu Nyskiego i Rada 
Powiatu Nyskiego skupiała się przez najbliższe lata kadencji tylko na usuwaniu skutków 
powodzi. Chciałbym, żeby Powiat Nyski, do którego po raz pierwszy kandydowałem po wielu 
latach doświadczeń w samorządzie gminnym, rozwijał się równie dynamicznie jak inne 
samorządy. Chciałbym, żeby w raporcie o stanie powiatu można było znaleźć aspekty, które 
można potraktować jako coś, co nas rozwija, coś, co nas wyróżnia na tle innych samorządów, 
chociażby w regionie, a najlepiej w Polsce. Kandydowałem do Rady Powiatu przede wszystkim 
po to, aby też tą dynamikę, która towarzyszyła ostatnim dziesięciu latom Gminie Nysa, 
zaimplementować do Powiatu. Bo można w ciągu czterech czy ośmiu miesięcy zmienić 
całkowicie wizję miasta i wizję państwa. O tym, że można, przekonali się wszyscy, gdy Beata 
Szydło objęła urząd Premiera. W ciągu paru miesięcy zreformowano oświatę, wprowadzono 
500+, podjęto szereg działań infrastrukturalnych zmierzających do rozwoju kraju. Burmistrz 
Nysy Kordian Kolbiarz w 2015 roku po wygraniu wyborów w grudniu tak dynamicznie zaczął 
pracować, że od pierwszego kwartału Nysa zaczęła się zmieniać. Pozyskiwano nowe środki, 
wdrażano nowe programy. To widać do dzisiaj. Natomiast Pan Starosta startował do wyborów 
powiatowych po wieloletnim doświadczeniu bycia radnym powiatowym. I gdy został Starostą  
w maju, to wygląda na to, że dopiero zaczyna przygotowywać się do rządzenia. Osiem miesięcy 
roku 2024 minęło. Oczywiście dotknęła nas powódź, to pamiętamy. Natomiast absolutnie nie 
jest żadnym usprawiedliwieniem, że ktoś tam przygotował budżet. Jeżeli ma się wizję, to można 
tą wizję realizować od pierwszego dnia objęcia urzędu. Realizacja tej wizji na tą chwilę wygląda 
w ten sposób, że postawiono w urzędzie urzędomat, zatrudniono iluś tam nowych inspektorów  
i kierowników jednostek, kierowników wydziałów. Natomiast nie widać tutaj żadnych zmian do 
przodu, żadnej dynamizacji. Mówimy o stanie powiatu za rok 2024. Mówiliśmy o oświacie.  
Tu sytuacja nie jest wesoła. Ja o tym mówiłem na którejś z poprzednich sesji. Ranking 
najbardziej popularny i powszechny w Polsce pokazuje sytuację dwóch wiodących liceów 
Powiatu Nyskiego. Liceum Carolinum w tym rankingu w 2025, to jest ranking za rok 2024, 
znalazł się na 712 miejscu. W 2023 był jeszcze na 505. To jest oczywiście odległe miejsce, że tam 
już niżej spaść nie można wydawałoby się, natomiast można. 712 miejsce to jest ranking za rok 
2025. To Wasz Zarząd wyraził zgodę na otwarcie większej ilości oddziałów w tym liceum niż 
było zaplanowane w czerwcu przy planowaniu, czy tam na początku przy organizacji roku 
szkolnego przy planowaniu ilości uczniów. Drugie liceum, do którego też garnie się młodzież  
z powiatu nyskiego, to pozycja 695. W roku 2023 pozycja 392, w 2024 niewielka poprawka 
pozycja 368. To w porównaniu z Carolinum kolosalna przepaść. Na tle innych liceów  
z województwa opolskiego te dwie szkoły wypadają fatalnie, bo lądują w drugiej dziesiątce szkół 
za Strzelcami Opolskimi, za Kluczborkiem, za wszystkimi innymi powiatami. To jest dramat. 
Przykład podaje Diecezjalne Liceum Humanistyczne, które jest w pierwszej trójce liceów 
województwa opolskiego w rankingu ogólnopolskim na proszę Państwa 106 miejscu. 600 miejsc 
wyżej od tego Carolinum, o którym wszyscy w Nysie od wieków mówią, że to jest wizytówka 
miasta. Wizytówka miasta to była w czasie, kiedy starsi ode mnie kończyli tą szkołę. Wizja jeżeli 
zostanie zrealizowana ta, którą Pan Starosta przedstawił we wrześniu 2025 roku, jeżeli zostanie 
zrealizowana, to da mi podstawę do tego, żeby to wotum zaufania Panu Staroście udzielić. 
Natomiast na dzień dzisiejszy Pan Starosta z Zarządem ogranicza się w mojej ocenie do 
administrowania powiatem, do niewykorzystywania szans i nie nadaje tempa rozwoju temu 
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Powiatowi. Szanowni Państwo, powiaty, które nie zostały dotknięte powodzią pracują cały czas 
nad swoim rozwojem. My się zatrzymaliśmy we wrześniu, planujemy odbudowę tego, co zostało 
zniszczone. To nam zajmie wiele lat. W przypadku mostów w Siestrzechowicach, tak jak  
w przypadku szpitala, tak jak w przypadku remontów dróg, remontów szkół. To jest plan na lata. 
Ale oprócz tego życie toczy się dalej. Polska nam ucieka, ta Polska samorządowa nam ucieka.  
My potrzebujemy stworzyć warunki do życia takie, żeby mieszkańcom Powiatu Nyskiego żyło 
się lepiej. My musimy wspierać samorządowców, którzy chcą w swoich gminach, do swoich 
gmin przyciągać inwestycje, stwarzać warunki do życia, uatrakcyjniać te gminy, ale my jako 
samorząd powiatowy musimy tutaj współpracować, tutaj pomagać. My nie możemy tylko 
administrować. My powinniśmy też czerpać wzorce z tych powiatów, które są doceniane. Ja nie 
jestem zwolennikiem rankingów związków powiatów polskich, ale w tym rankingu też nie 
występujemy w pierwszych, w ogóle nie występujemy, chyba nie wiem, czy byliśmy 
klasyfikowani, chyba nie, za rok 2024. Nie ma tu znaczenia, czy ktoś był starostą do kwietnia,  
a ktoś jest starostą dopiero od maja, bo co innego jest przedstawić budżet na rok 2024  
i zarządzać tym powiatem przez cztery miesiące, dokańczać tak naprawdę inwestycje 
rozpoczęte jeszcze w roku 2023. To było kończone jeszcze nawet w roku 2024 i 2025. Pan 
Starosta Daniel Palimąka otwierał nowe centrum kształcenia, które było rozpoczęte jeszcze 
przez poprzednią kadencję. To jest normalny cykl w samorządzie, bo powinniśmy kontynuować 
to, co jest dobre. ale po to jest zmiana w samorządzie, aby wprowadzać coś nowego. Powiat  
Nyski ma potencjał ze względu na to, że jeszcze jest u nas duża liczba mieszkańców, ze względu 
na to, że mamy olbrzymią różnorodność terytorialną i atrakcyjność tego obszaru ze względu 
chociażby na położenie geograficzne w otoczeniu gór, w otoczeniu jezior, w stosunkowo 
niedalekiej odległości od autostrady, która jest coraz lepiej skomunikowana chociażby przez 
odcinek drogi z Nysy do Hanuszowa, do Pakosławic. Także coraz łatwiej do Nysy dojechać. 
Brakuje w Nysie kolei, która będzie mogła tutaj dowozić ludzi. To nie jest absolutnie zadanie 
Pana Starosty, to jest poziom Sejmiku Województwa Opolskiego, żeby się zajmować rozwojem 
komunikacji regionalnej na poziomie Nysy i Opola. Cieszę się, bo ta komunikacja na terenie 
powiatu jest zapewniona. Jeździ PKS tym co może, ale bardzo się stara i zasługi Pani Prezes są 
duże, że ten PKS jeszcze jeździ, bo w innych miastach takie jednostki upadają albo całkowicie się 
marginalizują i coraz trudniej się niektórym mieszkańcom dostać. To też zasługa poprzedniego 
powiatu, że ten PKS miał środki na to, aby chociaż kupując stare autobusy, kupować coś 
nowszego niż mieli. Drogi będą potrzebne, jeżeli będą ludzie, którzy potrzebują gdzieś dojechać. 
Dzisiaj mamy sytuację demograficzną powiatu nyskiego kiepską, żeby nie powiedzieć bardzo złą, 
bo ubywa nas z roku na rok. Nie tylko w Nysie, ale przede wszystkim w małych gminach. Mamy 
zapaść demograficzną dotyczącą gminy Kamiennik, gminy Pakosławice. Podobnie jest  
w Paczkowie, podobnie jest w innych gminach. Podobnie z Nysą. Ja powiedziałem, że Nysy to też 
nie omija. My musimy jako powiat powalczyć o to, aby tutaj ściągać ludzi. Samo działanie 
Burmistrza Nysy, tworzenie warunków do rozwoju przedsiębiorczości, do tworzenia nowych 
miejsc pracy, nowych zakładów nie zapewni rozwoju, bo transferowanie mieszkańca Paczkowa 
do Nysy albo transferowanie na stałe mieszkańca Łambinowic do Nysy nie rozwija powiatu. Ono 
może wzmocnić Nysę. Natomiast my tu jesteśmy w Radzie Powiatu po to, aby tak samo wesprzeć 
Łambinowice czy Korfantów w rozwoju. My musimy stworzyć taką ofertę, żeby dzieci  
z Łambinowic nie wyjeżdżały do szkoły do Opola. Bo to jest fakt, że więcej dzieci na peronie 
dworca w Łambinowicach oczekuje na pociąg relacji Nysa-Opole rano jadąc do Opola niż na 
stacji po drugiej stronie peronu, gdzie jedzie pociąg z Opola do Nysy. Te proporcje są co najmniej 
trzy do jednego, jak nie większe, bo część dzieci dojeżdża z rodzicami do pracy jednym 
transportem prywatnym. Państwo wiecie jakie są dane. Pan Naczelnik Wydziału Edukacji  
z pewnością ma taką informację, ile dzieci jest w systemie oświaty w gminie Łambinowice, ile 
dzieci z tego systemu trafia do Nysy. Warto się proszę też zastanowić nad tym, bo jak patrzymy 
na gminę Paczków i na gminę Głuchołazy, to te dzieci chociaż zostają na terenie powiatu 
nyskiego, bo wybierają szkoły najczęściej w powiecie nyskim. Oczywiście jak zlikwidujecie 
szkołę w Głuchołazach albo w Paczkowie, to te dzieci z dużym prawdopodobieństwem wybiorą 
ofertę Ziembic, bo tam często też ludzie dojeżdżają do pracy. Więc dzisiaj musimy zrobić 
wszystko, żeby ten powiat dalej był atrakcyjny. Bo samo dbanie o to, żeby po powodzi 
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odbudowano most, drogę, szpital, wyremontowano szkołę, Zostawi nas w roku 2027, czy 2029 
w sytuacji takiej jak inne powiaty były w 2024. One nam po prostu odjadą o kolejne pięć lat, więc 
my nie możemy się skupiać tylko na odbudowie po powodzi, ale my możemy, musimy też 
realizować bieżące potrzeby, bieżące aspiracje, bieżące oczekiwania mieszkańców. Nie chcę, 
żeby ta żeby moje głosowanie było odbierane jako głosowanie polityczne, bo od tego jestem na 
poziomie samorządu. Daleko chociaż od polityki uciec się nie da. Natomiast z całą pewnością  
i z całym przekonaniem mówię o tym, że te osiem miesięcy roku 2024 nie zostało dobrze 
wykorzystane w kierunku rozwoju powiatu. Dlatego głosuję przeciwko udzieleniu wotum 
zaufania Zarządowi Powiatu. Dziękuję. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja na początku powiem,  
że mam wrażenie, że razem, znaczy właśnie osobno z Panem radnym Nakoniecznym żyjemy 
trochę w innych powiatach, ale to tak abstrahując na początek. Tą tyradę, którą Pan przed chwilą 
z siebie wyrzucił, była uderzeniem w poprzedni Zarząd. I Asiu, ja nie muszę uderzać  
w poprzedni Zarząd, bo zrobił to właśnie Paweł Nakonieczny. I te wszystkie zarzuty, które były 
skierowane, były skierowane w większości do poprzedniego Zarządu, no bo zarzucanie, jak 
wygląda oświata, jak wyglądają tematy związane z komunikacją, z drogami, to się dzieje przez 
lata, tego nie robi się w miesiąc, w półtorej, nawet w rok. Natomiast to, co założyliśmy sobie 
wspólnie do realizacji w tej kadencji i w tym expose, zostało to przedstawione, realizujemy, 
będziemy realizować i zrealizujemy. Ja wiem, że nie musi Pan zauważać tego, że jest inna 
organizacja, jest inna współpraca z organizacjami pozarządowymi, że jest pierwszy  
w województwie powiatowy budżet obywatelski, że są konkursy i wspieranie organizacji 
pozarządowych i to się rozwija, tego się też pracownicy uczą. Nie da się tego zrobić od 
pstryknięcia. Zakładaliśmy, że doprowadzimy do tego, że będą kursy na prawo jazdy kategorii A, 
bo się nie udało poprzedniemu Zarządowi dogadać z WORD. Nam się udało i są. Nie zauważa 
Pan, że są stypendia dla lekarzy, które blokował skutecznie Andrzej Kruczkiewicz, pomimo 
moich wielokrotnych interpelacji i wskazywaniu, jak bardzo to jest potrzebne. Nie zauważył Pan, 
że były dodatkowe pieniądze pozyskane na drogi w kwocie 4 mln zł na drogę w Mańkowicach. 
Pamięta Pan tylko tą drogę we Włodarach, za którą trzeba było zwrócić pieniądze za poprzedni 
Zarząd. Nie zauważył Pan nawet, że zrealizowaliśmy chodnik w Złotogłowicach, którego Pan nie 
mógł, będąc radnym gminnym porozumieć się z własnym Starostą i zakończyć przez pięć lat. Te 
wszystkie Pana wypowiedzi o tym trywializowanie powodzi. Nie ma pan pojęcia, jakie to były 
rozmiary. Skoro Pan dzisiaj uderza w pracowników PUP, w pracowników Starostwa, mówiąc  
o tym, że tak naprawdę to powódź była, ale najważniejsze jest realizowanie wszystkiego, jak się 
zakładało. Realizujemy. Od niczego nie rezygnujemy i to wszystko będzie zrealizowane. Tylko 
nic nie dzieje się od pstryknięcia. Ja się cieszę z tego głosu Pani Joanny Burskiej, bo będąc  
w Zarządzie wie doskonale, z czym wiążą się pewne decyzje. Pan niestety jest nowicjuszem  
w Radzie Powiatu i to Pan się powinien uczyć, a nie pouczać. Więc bardzo proszę, przedstawił 
Pan swoją ocenę, nie spodziewałem się innej. Naprawdę nie spodziewałem się innej i cieszę się 
nawet z tego, bo zacząłbym się zastanawiać, czy coś jest nie tak z nami, jeżeli byłyby pochwały  
z Pana ust. Ale zapewniam, że te wszystkie założenia, które były zaplanowane w naszym expose, 
zostaną zrealizowane. Nie wspomniałem już o takich rzeczach, które nie były związane  
z powodzią, a które są realizowane, takie jak chociażby właśnie nowa strażnica dla Straży 
Pożarnej. Jak inne sprawy związane z inwestycją, które są przygotowywane w bezpieczeństwo. 
Nie będę mówił o konkretach, ale wspólnie z Panem Burmistrzem pracujemy nad tym, aby tutaj 
były nie tylko zakłady i przedsiębiorstwa prywatnym kapitałem, ale również, aby to były 
instytucje państwowe, ważne instytucje państwowe i o tym będziemy mówić. Ja wiem, że Pan 
dzisiaj jest oderwany od wiedzy zarówno w gminie, jak i w powiecie, ale spokojnie, wszystko 
przedstawimy w odpowiednim czasie i w odpowiednim zakresie. a Pana głosowanie jest iście 
polityczne. Powiedział Pan to w pierwszym zdaniu, wplątując Beatę Szydło, Rząd i piękną 
demagogię z populizmem Pan zafundował w pierwszych dwóch zdaniach. Bardzo proszę, 
abyśmy raport faktycznie traktowali jako coś, nad czym mamy razem pracować. I pomimo tego, 
że w tej chwili… I za to cenię, że obaj nie obrażamy siebie, nie mówimy do siebie w sposób 
nadzwyczaj agresywny. I pomimo tego, że się różnimy, to żebyśmy pracowali nad tym, aby te 
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założenia, które jak szanowny kolega zaznaczył, są ambitne w naszym expose, aby one się 
wszystkie zrealizowały, bo to nie są założenia ważne dla Palimąki czy Zarządu Powiatu 
Nyskiego. To są założenia ważne dla naszych mieszkańców, które dają obraz naszego powiatu.  
I bez względu na to, co Pan dzisiaj powie i jak Pan oceni. Ten powiat za cztery lata będzie 
bardziej odporny na wszelkiego rodzaju zagrożenia. Ten powiat będzie lepszy komunikacyjnie. 
W tym powiecie będzie ochrona zdrowia na najwyższym poziomie i optymalna edukacja. 
Dziękuję. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto! Nie sądziłem, 
że w swojej wypowiedzi będzie Pan próbował mnie pouczać, bo podobny mam staż  
w samorządzie, chociaż na różnym szczeblu, ale to nie znaczy, że ja byłem oderwany od tego, co 
się w samorządzie w Polsce i w województwie opolskim i w Nysie dzieje i w powiecie nyskim. 
Bardzo się dziwię, że Pan w odniesieniu do mojej wypowiedzi nie próbuje argumentować, że ten 
2024 był faktycznie taki świetny, tylko mówi Pan o tym, co będzie w przyszłości. To, co 
podkreśliłem w swojej wypowiedzi. Jakby Pan słuchał uważnie, bo widziałem, że Pan tutaj 
odnotowywał sobie pewne fragmenty. Jeżeli Pan zrealizuje to, co zamierzał Pan zrealizować  
w exposé przedstawionym we wrześniu, to będę podchodził do sprawy inaczej i wtedy 
faktycznie zweryfikuję swój pogląd na to. I tu jestem otwarty. Natomiast na dzień dzisiejszy 
oceniamy rok 2024. Ta współpraca z organizacjami, to otwarcie samorządu to jest rok 2025. 
Powołanie Rady Młodzieży to jest 2025. Powołanie Rady Kobiet to jest 2025.  
O sposobie powołania nie będziemy rozmawiać, bo tu czasami faktycznie trzeba znaleźć 
chętnych i to nie zawsze. Nie zawsze wybory powszechne są dobre w takim momencie czasami, 
może lepiej faktycznie trzeba po znajomych sięgnąć, żeby ich zachęcić do współpracy. Jest to 
poszerzenie tego elementu obywatelskości w samorządzie. Budżet obywatelski Powiatu 
Nyskiego to jest rok 2025. Fajnie, że jest, ale my rozmawiamy o roku 2024. Jeśli Pan mówi, że  
w roku 2024 albo wcześniej poprzedni Starosta blokował stypendia dla lekarzy, to jest to 
olbrzymi błąd poprzedniego Starosty. Jeżeli był ten temat, a być może był, bo na forum Sejmiku 
Województwa Opolskiego radni Prawa i Sprawiedliwości o takie stypendia się upominali od 
początku poprzedniej kadencji, to jeżeli tu była taka możliwość i taka szansa, to poprzedni 
Zarząd też to powinien zrealizować. Jeżeli nie zrealizował, to źle. Oceniamy rok 2024. Jeżeli taki 
był aspekt wcześniej, to uważam, że to jest błąd. Może dlatego, że jestem radnym Powiatu po raz 
pierwszy, to co Pan zauważył w swojej wypowiedzi, pozwala mi chłodniej na to spojrzeć  
i krytyczniej również w stosunku do moich koleżanek i kolegów z Prawa i Sprawiedliwości, 
którzy w tym Zarządzie współuczestniczyli razem z poprzednią koalicją. Ale to nie zmienia faktu, 
że chciałbym, żeby powiat Nyski rozwijał się szybciej i bardziej dynamicznie. Cieszę się, że Pan 
Starosta w swojej wypowiedzi zapewnia, że będą instytucje publiczne, że współpracuje  
z burmistrzami. Czekamy na efekty w przyszłości, bo Centrum Mandatowe w Nysie powstało  
w roku 2016, czyli rok po zmianie władzy tak naprawdę w Nysie, dzięki świetnej współpracy 
samorządu gminnego z ministerstwami. Tam jest około 300 pracowników w służbie cywilnej. 
Takiego urzędu w Nysie nie było wcześniej. Zróbcie Państwo coś podobnego, będziemy mówić, 
że jesteście równie świetni. Ja naprawdę mam się czym pochwalić za te 10 lat pełnienia funkcji 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nysie i współpracy z Burmistrzem Nysy Kordianem 
Kolbiarzem i chciałbym, żeby podobnymi sukcesami każdy samorządowiec mógł się pochwalić, 
albo lepszymi. W 2015 r. w grudniu były wybory. Mówimy o powiecie i mówimy o tym, że nie 
chwalmy się tym, co będzie w przyszłości, bo chwalił się Pan w expose i expose jest ważne do 
momentu, kiedy Pan pełni funkcję Starosty Nyskiego. Na koniec pełnienia funkcji Starosty 
rozliczymy Pana z expose. Rozliczamy Pana co roku z wykonania budżetu, który Pan przedstawia 
i na koniec roku 2025 będziemy Pana rozliczać z tego budżetu, który Pan przedstawił, czy ten 
budżet obywatelski zostanie zrealizowany, czy te drogi i chodniki zostaną zrealizowane.  
Nie chciałbym, żebyśmy wyrywkowo podawali przykład chodnika w Złotogłowicach, czy  
w Przechodzie, czy w Wilamowicach, czy gdziekolwiek indziej, bo dla skali powiatu, który ma 
prawie 150 tysięcy mieszkańców. Jeden chodnik w jednej z mniejszych miejscowości nie ma 
naprawdę większego znaczenia dla ogółu społeczności. Chciałbym, żebyśmy kompleksowo mogli 
porozmawiać, że w roku takim i takim powiat zbudował czy zmodernizował ileś tam kilometrów 
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chodników w każdej gminie. I wtedy taka wypowiedź ma znaczenie, bo chwalenie się tym, że 
chodnik w Złotogłowicach został zrobiony może zdenerwować najbardziej mieszkańców 
miejscowości tych, którzy na ten chodnik czekają od 5, 10, a może i więcej lat, bo niektórzy 
jeszcze czekają na remonty dróg z trylinki albo jakichś polnych dróg. Więc tego problemu się nie 
da rozwiązać chwaląc się jednym chodnikiem. Pochwalmy się systemem modernizacji dróg 
powiatowych, systemem modernizacji chodników przy drogach powiatowych, systemem ścieżek 
rowerowych, które łączą granice województwa w każdym kierunku, a najlepiej w ramach 
współpracy z innymi powiatami wykraczają poza granice naszego województwa. Powiat Kłodzki 
potrafi tak funkcjonować, że jest doceniany w rankingach Zgromadzenia Powiatów Polskich, 
Związku Powiatów Polskich. Życzę Panu tego, żeby w następnych rankingach też Powiat Nyski 
był odnaleziony, żeby można było zobaczyć, że Powiat Nyski na inwestycje przekłada takiej 
ilości środków, że to plasuje go w jakiejś tam czołówce w Polsce. Żeby z Powiatu Nyskiego brali 
przykład, żeby do Powiatu Nyskiego przyciągać ludzi, przedsiębiorców, którzy chcą 
zainwestować w naszym kraju, w naszym powiecie. My musimy tutaj wprowadzić coś, co będzie 
powodowało, że ludzie nie będą wyjeżdżali do dużych ośrodków. Niestety, znowu to element 
polityki, ale polityka Rządu obecna znowu zmierza do centralizacji, znowu zmierza do 
pochłaniania najbardziej wartościowych osób, najbardziej cennego kapitału ludzkiego do dużych 
ośrodków i tam tworzenia społeczności. My musimy zatrzymać społeczność tutaj.  
My potrzebujemy lekarzy, my potrzebujemy pielęgniarek, my potrzebujemy nauczycieli, żeby 
kształciła młodzież i dzieci na lepszym poziomie. My potrzebujemy dobrej współpracy z uczelnią 
wyższą, aby ta uczelnia wyższa mogła zapewnić naukę dla tych ludzi, którzy tutaj się kształcą, 
żeby mogła ściągnąć, przyciągnąć ludzi, żeby ci ludzie po studiach w Nysie nie wyjeżdżali stąd, 
żeby oni tu chcieli zostać. Także rozmawiamy o 2024, a nie o tym, co będzie w przyszłości. Teraz 
taki wyłom do tego, co będzie w przyszłości, bo Pan Starosta zaczął. Chciałbym, żeby było lepiej 
za rok, za dwa lata też. A za trzy lata chciałbym, żeby pokazywali, że Powiat Nyski, w którym 
Starostą jest Daniel Palimąka, a ten niedobry PiS jest w opozycji, tylko krytykuje, jest lepszy.  
Ale na razie jakoś nie mamy do tego powodu, żeby pokazać, że jest Pan lepszy od poprzedniego 
Zarządu, bo w poprzednich kadencjach bardzo krytycznie Pan podchodził do Starosty 
Kruczkiewicza i każde głosowanie nad absolutorium było przeciwko udzieleniu wotum zaufania 
Staroście Kruczkiewiczowi. Niezależnie od tego, czy była nowa sala gimnastyczna, której  
w „Rolniku” nie potrafił wybudować żaden poprzedni Starosta. Niezależnie od tego, czy były 
wyremontowane drogi. Niezależnie od tego, czy zostały wyremontowane czy zbudowano od 
nowa domy dziecka. Zawsze było źle. Zawsze ten Kruczkiewicz z PiSu był zły. Zawsze ta 
opozycja, której Pan był liderem, jednym z liderów, głosowała przeciwko udzieleniu wotum 
zaufania. Więc proszę się naprawdę nie dziwić i proszę nie wyciągać argumentów, że w 2025 coś 
zostało zrobione, a za rok czy za dwa będzie lepiej. Bo ta dyskusja nas nie zaprowadzi do 
niczego. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady  P. Bobak - Zanim Pan Starosta zabierze głos, tylko przypomnę,  
że w raporcie bodajże mamy rozdział jedenasty i tam też uwidocznione są plany, czyli takie 
działania, które będzie Zarząd realizował w przyszłości. 
 
Starosta D. Palimąka  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja nie będę przerzucał się tym, 
co w przeszłości, co w przyszłości, zbyt wiele, tylko chciałbym nawiązać do tego, co powiedział 
Pan w ostatnim swojej sentencji, a mianowicie, że ja byłem krytyczny wobec poprzedniego 
Zarządu Starosty Kruczkiewicza. Ja zawsze wskazywałem bardzo precyzyjnie zadania, na które… 
Chciałbym, żeby Pan wskazał, które zadania w roku 2024 były niezgodne z tym, co było 
zakładane w budżecie wcześniej i które są, można powiedzieć, niezrealizowane tak, jak było  
w założeniach budżetowych, bo o tym właśnie dyskutujemy i o tym będziemy głosować. 
Dziękuję. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto!  
W mojej wypowiedzi podałem powody, dlaczego będę głosował przeciwko udzieleniu wotum 
zaufania. Chyba nie chce Pan, żebym odtwarzał moją wypowiedź dziesięciominutową sprzed pół 
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godziny, bo zaraz ograniczymy dyskusję do debaty Nakonieczny - Palimąka. Nie kandydujemy  
w wyborach prezydenckich, jest jeszcze dwudziestu trzech radnych, może ktoś chce coś 
powiedzieć. Pan radny Piotr Janczar się zgłosił, dość długo czeka. Przede wszystkim w tej 
wypowiedzi skupiłem się na dwóch aspektach. Kwestia rozwoju administracji, a nie rozwoju 
powiatu. Poprzedni Zarząd nie zaplanował Panu 11 etatów utworzonych w Starostwie 
Powiatowym. Poprzedni Zarząd nie zaplanował Panu zakupu urzędomatu, który w mojej ocenie 
jakoś tam specjalnie nie wpływa na to, że Powiat jest atrakcyjniejszy, czy lepszy, czy lepiej się 
żyje mieszkańcom powiatu. Może tylko urzędnikom jest łatwiej, bo nie muszą tam obsługiwać 
bezpośrednio, tylko przez maszynę. Co nie zmienia faktu, że pomimo tego, że kupiliśmy maszynę 
do obsługi ludzi, to zatrudniliśmy jeszcze 11 ludzi do obsługi, więc brniemy w absurdy. Chce Pan 
dalej? No i ranking oświatowy Panu też przedstawiłem, to jest zjazd z miejsca tam, nie wiem,  
w okolicach przed 500 do miejsca 700 któregoś i zgoda Pana Zarządu na to, aby w tej szkole 
utworzono 3 oddziały więcej, żeby te dzieciaki dostawały kiepską jakość wiedzy i żeby z tą 
kiepską jakością wiedzy musiały sobie później coś tam robić, jakoś radzić. Jeszcze jedno, odniosę 
się tylko do tego zarzutu Pana Starosty, bo to mi umknęło. W żadnej z moich wypowiedzi nie 
odniosłem się krytycznie do żadnego pracownika, ani żadnego kierownika jakiejkolwiek 
jednostki powiatowej. Więc proszę absolutnie nie mówić, że pracownicy Powiatowego Urzędu 
Pracy albo dyrektor Urzędu Pracy, albo pracownicy Centrum Pomocy Rodzinie przy powodzi… 
Nie wiem jak Pan to sformułował, ale jakoś bardzo krytycznie Pan do tego podszedł. W żadnej  
z moich wypowiedzi tak nie powiedziałem. Przeciwnie uważam, że urzędnicy, i to są słowa 
uznania, ale dla urzędników Panie Starosto, to też żeby Pan pamiętał o tym doceniając ich pracę, 
Ci ludzie też zostali dotknięci powodzią. Zarówno pracownicy Urzędu Pracy, zarówno 
pracownicy Centrum Pomocy Rodzinie, zarówno nauczyciele, dyrektorzy jednostek. I wszyscy ci 
pracownicy, oprócz tego, że usuwali skutki powodzi, które ich dotknęły, pracowali, a często 
pracowali dłużej niż 8-godzinny dzień pracy nad tym, żeby pomóc innym powodzianom. No taka 
jest rola administracji publicznej, ale za to dziękuję przede wszystkim, którzy właśnie w tej 
sytuacji byli, że dotknęła ich powódź, mieli zalane swoje gospodarstwa, swoje miejsca do życia,  
a pomimo tego chodzili do pracy, nie brali jakichś tam urlopów, a jeszcze potrafili po godzinach 
pracować, żeby przyjmować wnioski, żeby przesyłać te wnioski do ministerstwa i żeby 
rozdysponowywać środki do mieszkańców. Bo taka sytuacja była zarówno w jednostkach 
gminnych, w OPS-ach, w MOPS-ach i w każdej jednostce, która w tej powodzi była 
zaangażowana. To są słowa uznania dla tych ludzi, dla kierowników, że potrafili zmotywować 
ich do pracy. Tu Pan Starosta powiedział, Pani Starosta w mojej wypowiedzi, że nie doceniłem 
tego zaangażowania i przeszedłem, strywializowałem powódź mniej więcej. Nie. Powódź była,  
z powodzią sobie trzeba radzić. Ma Pan pełnomocnika od spraw usuwania skutków powodzi 
zatrudnionego. Ma Pan ludzi w administracji, którzy się mogą tym zajmować, ale równolegle do 
tego powinien powiat się rozwijać. Jak my się będziemy tylko koncentrować na budowie szpitala 
i odbudowie mostów w Siestrzechowicach, No to za 5 lat, powiedziałem, będziemy w miejscu 
takim, w którym inne powiaty były w 2024, a one będą 5 lat do przodu przed nami. Dziękuję. 
 
Wicestarosta Jolanta Barska - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Panie Starosto, 
Panie Radny. No jest Pan niezwykle elokwentnym człowiekiem. Podziwiam Pana wystąpienie. 
Bardzo długie, niekoniecznie uważam na temat, jeżeli chodzi o punkt dotyczący raportu o stanie 
powiatu, ponieważ my nie mówimy o strategii rozwoju powiatu, niestety takiego dokumentu nie 
ma. Natomiast Pan właśnie w potoku słów opowiadał o strategii rozwoju powiatu, Natomiast my 
musimy mówić o realizacji zadań, które my w powiecie zgodnie z ustawą realizujemy  
i o kompetencjach powiatu, więc Pan tutaj znacznie wykroczył poza ten zakres, którego dotyczy 
ten dokument, tj. raport o stanie powiatu. Dokument, który przygotowywaliśmy, zmieniliśmy 
znacznie w stosunku do tego, co było opracowywane w latach poprzednich i też nie krytykując, 
bo po prostu każdy ma inne potrzeby. Ja na przykład, jeżeli chodzi o sprawy z zakresu polityki 
społecznej, skupiłam się na tym, żeby Państwu i sobie przedstawić i zbadać, jaki mamy stan,  
a jakie mamy braki. Na przykład interesuje mnie to, czy w domach pomocy społecznej stan 
miejsc jest taki jak potrzeba, czy są osoby oczekujące, żebyśmy też nie tworzyli w kolejnych 
latach jakichś niepotrzebnych miejsc w domach pomocy społecznej, bo potrzeby mogą być inne. 
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Jak wygląda realizacja zadań i potrzeb mieszkańców na podstawie ich wniosków, jak wygląda 
sytuacja w zespołach opiekuńczo-leczniczych? Proszę sobie przeczytać, ile osób oczekujących, 
jakie są potrzeby i dla mnie to jest raport o stanie powiatu i o tych potrzebach naszych 
mieszkańców, żeby oni byli zadowoleni z życia na terenie powiatu. Dziwię się również Panu  
w zakresie następującym, jeżeli chodzi o sytuację oświaty. Pan tak krytycznie ocenia oświatę  
i myślałam, że Pana wystąpienie jest rzeczywiście merytoryczne, ale ono jest emocjonalne  
i polityczne, ponieważ te wszystkie oceny oceniają, przecież Pan wie, rok szkolny 2023/2024.  
I ja już właściwie myślę, że to trzeba powiedzieć, czyli my oceniamy właśnie sytuację, jeżeli 
chodzi o stan oświaty poprzedniego Zarządu. Wszyscy wspólnie możemy ubolewać nad tym,  
że jest taka sytuacja i co możemy zrobić, żeby ta sytuacja była lepsza. Natomiast możemy 
powiedzieć, jeżeli chodzi o zdawalność egzaminów maturalnych, jak to wyglądało  
w poprzednich latach i będziemy analizowali, żeby ta sytuacja się poprawiła, jeżeli chodzi  
o powiat nyski w stosunku do roku 2023/2024, jak ta sytuacja będzie wyglądała w roku 2025  
i wtedy możemy mówić, że się niepokoimy, że jest sytuacja zła. Natomiast na pewno, ponieważ 
bardzo mocny wydźwięk w Pana wypowiedzi był na te sprawy oświatowe, no to wydaje mi się, 
że ten argument jest na pewno nietrafiony. Natomiast jeżeli chodzi o inne sprawy, to jest 
wystąpienie polityczne, ponieważ w raporcie my oceniamy sytuację, jaką mamy w roku 2024. 
Nawet pisaliśmy na dzień 31 grudnia 2024 w poszczególnych zadaniach, jaka była sytuacja, jakie 
są potrzeby. Natomiast celowo nie odnosiliśmy się tutaj do strategii, bo takiego dokumentu  
w naszym powiecie nie ma, nigdy takiego dokumentu nie opracowano i nie ma takich wymagań, 
żeby dokument istniał. Dziękuję.  
 
Członek Zarządu Maciej Krzysik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowny Panie Radny 
Pawle! Miałem już nie zabierać głosu, ale chciałem sprostować ewidentne kłamstwo. Powiedział 
Pan, że 11 osób zostało zatrudnionych do obsługi urzędom atu w Wydziale Komunikacji.  
Do obsługi urzędomatu nie została zatrudniona ani jedna dodatkowa osoba. Natomiast 
zwiększenie liczby spraw wymusiło zatrudnienie większej ilości osób. Słusznie na poprzedniej 
sesji Pani Joanna Burska wskazywała na problemy z kolejkami w Wydziale Komunikacji.  
Te kolejki wynikają przede wszystkim ze zwiększenia ilości spraw. Szanowni Państwo, to są na 
chwilę obecną średnio dziennie 144 osoby przy rejestracji pojazdów i 53 osoby przy wydawaniu 
uprawnień przy prawach jazdy. Natomiast mówił Pan, że to urządzenie niekoniecznie jest 
potrzebne. Proszę to powiedzieć niemal 500 osobom, które od dnia instalacji urządzenia, czyli 
od 8 listopada 2024 do końca roku, odebrały dowody rejestracyjne, nie musząc stać w kolejce, 
tylko mogąc to zrobić po swoich godzinach pracy, po południu, wieczorem. Dziękuję.  
 
Radny Paweł Nakonieczny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowny Zarządzie! Jak 
będziecie wkładać w moje usta rzeczy, których nie powiedziałem, to będziemy się ad vocem 
przepychać nie wiadomo jak długo. Jeśli chodzi o zarzut Pana Członka Zarządu Macieja Krzysika, 
to nie powiedziałem w swojej wypowiedzi, że zatrudniono w wydziale komunikacji. 
Powiedziałem tylko, że kupiono urzędomat i zatrudniono 10 czy 11 urzędników. Do urzędu, nie 
do wydziału komunikacji. Powiedziałem tylko tyle, że ten urzędomat być może poprawił 
komfort pracy, bo nie każdy musi tam bezpośrednio obsługiwać klienta, bo ten przyjdzie do 
urzędomatu, a te 11 wziąłem z odpowiedzi, którą tutaj Pan radny Artur Kloryga odebrał od Pana 
Starosty Daniela Palimąki, z której wynika, że zatrudnienie w powiecie zwiększyło się 11 osób  
w samym Starostwie Powiatowym. Ja do tego się odniosłem. Chciałbym, żeby jak się ktoś chce 
odnosić, to żeby się odnosił do mojej wypowiedzi tej pierwszej, która się odnosiła do raportu  
o stanie powiatu, a nie do wypowiedzi ad vocem którejś kolejnej, która wynikała z tego, że ktoś 
już tam odbiega w przyszłość. Ja w swojej wypowiedzi tej pierwotnej ani razu nie odniosłem się 
do strategii jakiejś, do tego co będzie w przyszłości, za wyjątkiem tego, że powiedziałem,  
że chciałbym, żeby w przyszłości można było rozmawiać o sukcesach, które były zapowiedziane 
przez Pana Starostę w strategii, w expose. Rozmawialiśmy o dokumencie, który się nazywa 
raport o stanie powiatu. Konsekwencją debaty nad raportem o stanie powiatu jest głosowanie  
w sprawie udzielenia wotum zaufania. Ja do tego się odnosiłem w swoich wypowiedziach.  
I to, co podkreślam, nie byłem wcześniej radnym powiatu, nie byłem w Zarządzie Powiatu, więc 
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jest mi łatwiej, na chłodno i sprawiedliwiej odnieść się do tego, jak ten rok wyglądał faktycznie.  
Nie czuję się tutaj w potrzebie usprawiedliwiania poprzedniego Zarządu za czteromiesięczną 
działalność, bo nie czuję się… To moi koledzy i koleżanka z Prawa i Sprawiedliwości, ale jeżeli 
coś było źle, tak jak tam na przykład nie zrobienie tych stypendiów dla lekarzy, to uważam, że to 
był błąd. Ale mówmy o rzeczach z 2024 r. i do tego się odnosiłem i nie chcę więcej się zgłaszać 
ad vocem, więc proszę nie wkładać w moje usta rzeczy, których nie powiedziałem.  
 
Radny Piotr Janczar - Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie Starosto!  
Ja w sprawie takiej merytorycznej. Na stronie 159 jest punkt infrastruktura techniczna budowa 
wielopoziomowego parkingu z funkcją schronu. Jest to dedykowane do szpitala, który obecnie 
istnieje. Czy nie należałoby zweryfikować tego schronu dla nowego szpitala, który powstanie za 
pięć lat, bo ten parking się rozpocznie w 2026 roku. I zapytanie drugie dotyczące awarii zasilania 
budynku Starostwa Powiatowego. Czy nie należałoby rozpatrzyć budowy magazynu energii dla 
Starostwa Powiatowego, na przykład zasilanego fotowoltaiką, bo w raporcie jest wymiana 
modułu, gdy jest powódź. Ta wymiana niewiele daje. Dziękuję. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Dziękuję Panie radny za te 
merytoryczne zagadnienia. Co do pierwszego uważamy, że zarówno parking podziemny  
w centrum miasta, jak i właśnie budowla z funkcją schronienia bądź schronu, bo tu jeszcze 
ostatecznie nie zdecydowaliśmy, a to są dwie różne jakby aspekty, jest konieczna w centrum 
miasta. Natomiast przy szpitalu nowym jest planowana. Zgodnie z ustawą o ochronie ludności, 
takie obiekty muszą mieć miejsca schronienia, więc na pewno takie będzie. Co do drugiego, też 
zastanawiamy się, chcemy uczynić nasze stanowisko kierowania niezależne, a właściwie takie, 
które pozwoli nawet w najtrudniejszych sytuacjach i pomimo na przykład wyłączenia głównego 
zasilania, abyśmy mogli mieć dostęp do zasilania alternatywnego. Tu jeszcze nie mamy 
wypracowanego modelu, ale ma Pan rację, jest to ważny aspekt. Dziękuję. 
 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie 
(załącznik nr 10). 
 
W związku z wyczerpaniem debaty Przewodniczący Rady Piotr Bobak poprosił 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej J. Zapióra o opinię w sprawie raportu.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Zapiór  oznajmił, że opinia była pozytywna.  
 
Przewodniczący Rady P. Bobak Państwo przypomniał, że w głosowaniu nad udzieleniem wotum 
zaufania obowiązuje bezwzględna ilość głosów ustawowego składu Rady, aby to wotum było 
pozytywne. Następnie poddał uchwałę pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (6) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. Tym samym Rada udzieliła 
Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 
 
9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2024 r.: 
 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2024 r., 
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak oznajmił, że w aplikacji eSesja radni mieli dostępne materiały 
dotyczące sprawozdania (załącznik nr 11).  
 
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 
2024 r., 
 
Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Figiel odczytał uchwałę nr S/7/2025 z dnia 3 kwietnia 2025 
roku, składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu ryńskiego za 2024 rok (załącznik nr 12).  
 
c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego 
za 2024 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu, 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  - Janusz Zapiór odczytał opinie Komisji na temat 
wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2024 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu (załącznik nr 13).  
 
d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie, 
 
Wiceprzewodniczącego Rady Jacek Kanarski odczytał uchwałę nr A/12/2025 z dnia 14 maja 
2025 r. składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie (załącznik 
nr 14). 
 
e) dyskusja, 
 
Starosta D. Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Spora część tej dyskusji 
pewnie została wyczerpana w punkcie poprzednim i myślę, że dość dużo, czasami być może zbyt 
dużo powiedzieliśmy sobie wzajemnie. Natomiast, co jest najistotniejsze, budżet został tak 
wypełniony, tak zrealizowany, jak już były jego zapisy. Co więcej, słuchając i Państwo również 
mieli do tego możliwość, tych wszystkich opinii, które zarówno Panowie Przewodniczący byli 
raczyli odczytać, ale także Komisja Rewizyjna. W sensie stricte zostało wszystko zrealizowane 
tak jak ustawa przewiduje, jak wszelkie przepisy przewidują, a to właśnie podlega ocenie w tym 
punkcie. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady P. Bobak odczytał stanowisko Klubu Radnych Forum Samorządowego 
2002 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Nyskiego za rok 2024 (załącznik 
nr15).  
„Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2024 rok oraz 
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu uchwała numer S/7 2025 z dnia 3 kwietnia 2025 
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roku, jak również opiniami Komisji Rewizyjnej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu i to 
jest uchwała numer A/12/2025 z dnia 14 maja 2025 roku. Klub radnych wyraża pozytywne 
stanowisko i popiera udzielenie Zarządowi absolutorium. Zarówno z danych przedstawionych  
w sprawozdaniu jak i z analizy z analizy dokonanej przez skład orzekający RIO jednoznacznie 
wynika, że budżet za rok 2024 został zrealizowany zgodnie z obowiązującymi przepisami,  
a wskaźniki finansowe powiatu pozostały w granicach ustawowych norm. Pomimo wyzwań w tym 
dramatycznych skutków powodzi udało się osiągnąć nadwyżkę budżetową w wysokości ponad 10 
milionów złotych. a stopień realizacji dochodów wyniósł 102,4%, co świadczy o skutecznym 
zarządzaniu finansami. Choć RIO wskazała na pewne ryzyka związane z sytuacją finansową 
podmiotów leczniczych, należy podkreślić, że nie mają one charakteru bezpośredniego naruszenia 
przez Zarząd Powiatu zasad wykonania budżetu. Klub radnych podkreśla, że zarządzanie 
finansami publicznymi w roku tak trudnym jak 2024, który rozpoczął się w oparciu o budżet 
przygotowany przez poprzedników, a następnie musiał zostać głęboko zmodyfikowany w związku 
z katastrofą naturalną, wymagał nie tylko wiedzy, ale i dużej odpowiedzialności.  
Tą odpowiedzialność Zarząd udowodnił. W związku z powyższym klub radnych Forum 
Samorządowe 2002 wyraża pełne poparcie dla udzielenia Zarządowi Powiatu Nyskiego 
absolutorium za rok 2024.” 
 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2024 r. (załącznik nr 16), 
 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady P. Bobak zarządził głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2024 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (6) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Joanna Burska, Piotr Janczar, Henryk Kamiński 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewa Gruszka 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie  
z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2024 r. (załącznik nr 17) 
 

Przewodniczący Rady P. Bobak poddał uchwałę pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie z tytułu 
wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2024 r. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (6) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, 
Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Joanna Burska, Piotr Janczar, Henryk Kamiński 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewa Gruszka 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. Tym samym udzieliła Zarządowi 
Powiatu w Nysie absolutorium z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2024 r.   
 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 18), 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych  - Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przednia komisja pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag, zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał go 
pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady 
Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka 
Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Piotr Janczar, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł 
Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
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NIEOBECNI (1) 
Ewa Gruszka 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
b) nadania statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Nysie (załącznik nr 19), 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych  - Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przednia komisja pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Członek Zarządu Maciej Krzysik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Ta uchwała dotyczy 
zmiany podstawy prawnej działania Powiatowego Urzędu Pracy. Od 1 czerwca wchodzi w życie 
nowa ustawa o rynku pracy i służbach zatrudnienia. W związku z tym konieczna jest zmiana 
statutu Powiatowego Urzędu Pracy jedynie w tym zakresie. Dodam tylko dla informacji 
Szanownych Państwa Radnych, że ustawa zmienia radykalnie działanie Powiatowego Urzędu 
Pracy. Przede wszystkim z takich ważnych zmian to możliwość rejestracji rolników, możliwość 
rejestracji osób na emeryturze, możliwość rejestracji osób biernych zawodowo. Wszystkie te 
grupy będą mogły korzystać z całego wsparcia jakie oferuje ustawa, nie tak, jak to było 
dotychczas. Dodatkowo wyeliminowana została taka jakby rejonizacja, czyli tak naprawdę osoba  
w Urzędzie Pracy może się zarejestrować w dowolnym Urzędzie Pracy niezależnie od miejsca 
zameldowania. Dziękuję.  
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag, zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał go 
pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie nadania statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy  
w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
NIEOBECNI (1) 
Ewa Gruszka 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
 
c) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2025 r. (załącznik nr 20), 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych  - Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przednia komisja pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. 
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Ponieważ nie zgłoszono uwag, zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał go 
pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2025 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Zbigniew Karnaś, Przemysław Tetłak 
 
NIEOBECNI (1) 
Ewa Gruszka 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
 
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041 (załącznik nr 21). 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych  - Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przednia komisja pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie zgłoszono uwag, zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał go 
pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2025-2041.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, Jarosław 
Figiel, Tomasz Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka 
Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Czesław Biłobran 
 

NIEOBECNI (1) 
Ewa Gruszka 
 
W wyniku głosowania rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
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11. Wolne wnioski. 
 
Radny Przemysław Tetłak - Szanowni Państwo, Panie Starosto! Odnosząc się do tego, co zostało 
powiedziane wcześniej a propos Zespołu Szkół w Paczkowie. Dziwi mnie strasznie, że Pana wolą 
jest zatajenie przed opinią publiczną tak istotnej informacji, jaką jest sprawozdanie zespołu ds. 
strategii oświatowej. Moją rolą jako radnego reprezentującego mieszkańców gminy Paczków  
i Otmuchów jest reagowanie natychmiast, kiedy zagrożone są interesy mieszkańców, a nie 
czekanie na… nie wiem co. I proszę nie opowiadać, że ja odpowiadam za nabór, bo dobrze Pan 
wie, że to jest nieprawdą i totalną bzdurą jest to, co zostało powiedziane. Więc teraz to jeśli nie 
zna Pan raportu, o którym rozmawialiśmy, to ja bardzo chętnie odczytam punkt, który mnie 
interesuje, bo to są dosłownie trzy zdania. Punkt siódmy rekomendacji zespołu brzmi 
następująco: „Ze względu na postępujący niż demograficzny i silną tendencję młodzieży 
paczkowskiej do korzystania w coraz większym stopniu ze szkół ponadpodstawowych  
w większym mieście, a przez to sukcesywny spadek liczby uczniów w Zespole Szkół  
w Paczkowie, a także wykazane w raporcie fakty należy podjąć uchwałę w sprawie rozwiązania 
zespołu i likwidację szkół wchodzących w jego skład z równoczesnym przeniesieniem w całości 
istniejących w tym zespole oddziałów do szkół w Nysie wraz z uczącymi w nich nauczycielami w 
celu zminimalizowania ewentualnego stresu uczniów w związku z przejściem do innej szkoły. 
Zapewnienie tym uczniom dowozu do Nysy komunikacją PKS”.  
Panie Starosto, jeszcze raz wzywam do jednoznacznej odpowiedzi, czy według Pana należy 
podjąć próby ratowania tej szkoły, czy należy wdrożyć rekomendacje zespołu. Nie pytam, jakie 
jest stanowisko Zarządu, skoro jeszcze nie debatował nad tym tematem, ale pytam Pana jako 
Starosty i szefa koalicji rządzącej. Myślę, że mógłby Pan unikać odpowiedzi, jeśli w pracach 
zespołu uczestniczyłyby osoby, które byłyby bezpartyjnymi fachowcami, natomiast 
zdecydowana większość członków zespołu to albo Pana radni, albo radni koalicji, albo osoby 
związane chociażby z Platformą Obywatelską. Nie chcę posądzać Pana o to, że nie ma Pan zdania 
na ten temat, no bo myślę, że to znaczyłoby, że nie ma Pan wizji, a to myślę, że źle świadczy  
o samorządowcu i o staroście. Dlatego jeszcze raz wzywam do jednoznacznej odpowiedzi. To na 
Pana barkach, Panie Starosto, w tym momencie spoczywa odpowiedzialność za to, jaki ten nabór 
będzie. Jednym zdaniem jest Pan w stanie zagwarantować, że będzie rewelacyjny. Ja osobiście 
ten brak odpowiedzi, a takiego się spodziewam niestety, potraktuje jako potwierdzenie, że chce 
Pan likwidacji tej placówki. Kończąc i zmierzając do sedna jeszcze raz chciałbym w związku  
z tym co powiedziałem po pierwsze ponowić prośby o odniesienie się, po drugie złożyć wniosek 
o uruchomienie połączeń autobusowych lub wewnętrznego transportu gwarantującego dopływ 
uczniów z terenu województwa dolnośląskiego do szkoły w Paczkowie, po drugie, uruchomienie 
planowanych przez Zarząd klas policyjnej lub szkolącej przyszłe kadry dla straży granicznej nie 
w Nysie, a w Paczkowie. Panie Starosto! Nie możemy rozwijać tylko Nysy. Musimy dbać  
o równomierny rozwój całego powiatu, a nie wyłącznie szukać oszczędności kosztem małych 
gmin i ciągle je marginalizować. Dziękuję bardzo. 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Panie Radny! Zgłosiłem 
się zupełnie w innej sprawie, bardziej pozytywnej, ale najpierw się odniosę do tego co Pan rzekł. 
Wzywać, to nie ma Pan prawa tutaj na tej sali nikogo. Nie jest Pan organem, który ma prawo 
wzywać kogokolwiek na tej sali do czegokolwiek. Więc proszę trochę miarkować słowa. I drugi 
aspekt, przy którym też proszę o miarkowanie słów. Użył Pan słowa zataił. Czy Pan to 
potwierdza? Bo jeżeli tak, to naprawdę musi zacząć Pan się liczyć z konsekwencjami rzucanych 
słów. Nikt niczego na tej sali nie zataił i nie zataja. Z raportem nie zdążyliśmy się jeszcze 
zapoznać. Raport został przygotowany przez komisję niezależną i został przedłożony do 
dalszych prac. My oczywiście się nad nim pochylimy i Państwu na następnej sesji pokażemy  
w całej rozciągłości i możemy wtedy dyskutować o faktach, a Pan mi przeczytał konkluzję. Czy 
tam coś jest nieprawdziwego? Czy tam względy ekonomiczne nie są prawdziwe podane?  
Ale czym innym jest decyzja, którą weźmiemy tu wszyscy i nie będzie decydował o tym Palimąka 
jako Starosta czy Palimąka prywatnie i nie będzie nawet Zarząd o tym decydował, tylko Rada 
Powiatu. Więc to Rada Powiatu zdecyduje, co dalej będzie ze szpitalem głuchołaskim i co dalej 
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będzie ze szkołą w Paczkowie. Robi Pan krzywdę tej szkole po raz drugi dzisiaj. Ja przed chwilą 
patrzę znowu na nabory, patrzę jak pięknie przyrastają w „Carolinum”, jak pięknie przyrosły  
w ciągu godziny w „Rolniku”, a tam zero. I to jest właśnie to wszystko, co robi Pan wokół tej 
szkoły, szkodzi tej szkole. I jak trzeba będzie to pokażę to szerzej. Nie, nie dzisiaj. Jeszcze raz 
proszę o dobieranie dobrze słów, bo za nie bierzemy odpowiedzialność. Nikt niczego nie zataił  
i nie zataja. Ten raport jest publiczny, każdy może go dostać i każdy może nad nim się pochylić  
i znaleźć swoje konkluzje. Kończąc to, chciałbym przejść do tematu, po który się zgłosiłem.  
Otóż, drodzy Państwo, na pewno dostaniecie też drogą elektroniczną. Zapraszam wszystkich na 
Święto Powiatu Nyskiego, gdzie będziemy, domniemam wspólnie, cieszyć się z mieszkańcami 
Powiatu Nyskiego, z tych wszystkich form, które będą tam prezentowane, począwszy od form 
sportowych, kulinarnych, jak również zapraszam Państwa na galę, na której uhonorujemy 
wszystkich tych, którzy nam pomogli po powodzi. Będą to instytucje, które były instytucjami 
państwowymi, przedsiębiorstwa prywatne, organizacje pozarządowe, inne samorządy. Będą to 
podmioty z całej Polski, więc drodzy Państwo, zaproszenia na pewno do Państwa dotrą, ale ja już 
na to chciałem zaprosić. Dziękuję. 
 
Radny Przemysław Tetłak - Drodzy Państwo, Panie Starosto! Być może użyłem niewłaściwego 
określenia, jeśli chodzi o „zatajenie”, natomiast sugeruje Pan, że ja ujawniając treść tego raportu 
w jakiś sposób szkodzę szkole, czyli de facto informuje mnie Pan, że nie chce Pan ujawnienia 
tego raportu, więc tak naprawdę na jedno wychodzi. Drogi Panie Starosto, ja zadałem proste 
pytanie, czy Pan jako Daniel PaIimąka chce walczyć o to, żeby tą szkołę rozwijać, ratować, czy 
chce Pan zastosować się do zaleceń zespołu. Dziękuję bardzo. 
 
Starosta D. Palimąka Panie radny! Po pierwsze, przypomnieliśmy sobie o jednym ważnym 
aspekcie. Zespół dostał czas na przedstawienie raportu do końca maja, więc jeszcze jest czas na 
to, żeby zespół w ogóle nam przedłożył. Zespół się wywiązał, a my po tym terminie oczywiście 
do tego się odniesiemy. Natomiast pyta Pan co na to Daniel Palimąka. Daniel Palimąka chce 
przede wszystkim, żeby w powiecie nyskim oświata była i edukacja na najwyższym poziomie, 
żeby wszyscy mieli dostęp do najlepszych sposobów uczenia tej edukacji i żeby nauczyciele, 
którzy tam edukują, byli usatysfakcjonowani, ale też żeby dawali jak najwięcej dla uczniów. Tyle 
mogę powiedzieć. A jak to poukładamy? Zobaczymy. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Jarosław Figiel  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni!  
No z reguły nie odnoszę się do wypowiedzi tutaj indywidualnych radnych, ale tutaj muszę 
zareagować, ponieważ zasugerowano, że praca zespołu, w którym uczestniczyłem, była w jakiś 
sposób polityczna. To jest kompletna nieprawda, kompletna bzdura. Proszę Państwa, zespół 
pracował przez kilka miesięcy, przeanalizował mnóstwo danych, przeprowadzono ankiety 
wśród uczniów, spotykano się z przedstawicielem PKS-u, policji i jeszcze różnych innych 
instytucji. W skład zespołów wchodziły w zdecydowanej większości…, bo tylko Pan Przemek 
tutaj nie jest związany z oświatą. Natomiast wszystkie inne osoby akurat są bardzo 
doświadczone i związane z oświatą i przede wszystkim chciałem podkreślić tutaj, ten zespół 
pracował nad analizą strategii, strategii oświaty. Ten zespół nie podejmował żadnych decyzji. 
Zresztą Pan Przemek dokładnie o tym wie, że żadne decyzje nie zapadły, natomiast my byliśmy 
zobowiązani do przeanalizowania wszelkich danych i przedstawieniu zarządowi naszych tutaj 
wniosków i analiz. Natomiast co się teraz z tym stanie, to tak jak Pan Starosta powiedział, tutaj 
decyzję podejmie Rada, bo tak mówi ustawa. Dziękuję 
 
Radna Bożena Lewińska - W kwestii następnej sesji. Prawdopodobnie ma być 26, czyli  
w czwartek. Ja mam gorącą prośbę, żeby jednak zrobić ją w piątek, tak jak były plany. Wiem,  
że to jest zakończenie roku, więc możemy załóżmy od 12.00. Mam bardzo ważny wyjazd 26,  
z którego nie mogę zrezygnować. Taka prośba. 
 
Radny Tomasz Jazienicki - Wrócę do tematu poruszanego przez Pana radnego Tetłaka. Panie 
Przemku chciałbym Panu tylko przypomnieć, że kiedy kończyliśmy obrady zespołu 
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zobowiązaliśmy się wszyscy do nie ujawniania treści naszych prac do momentu aż ogłosi to 
Starosta. Natomiast Pan to upublicznił. I mówiąc krótko, strzelił Pan Paczkowianą w stopę, bo 
teraz będą ludzie tkwili w przeświadczeniu, że los szkoły jest niepewny, a dotychczas żadne 
postanowienia nie powstały. To jest jedna sprawa. Poza tym, jako stary belfer w tym... Jeśli by 
Pan zechciał posłuchać, bo mówię do Pana teraz. Poniekąd. Gdyby Pan zechciał troszeczkę poza 
emocje wychylić swoje zainteresowania i popytał dzieci, które chodzą do szkół nyskich, chodzą  
z Paczkowa, dlaczego tu chodzą, a nie do Paczkowa, to może znalazłby Pan bardziej treściwą 
odpowiedź. Zresztą, no nigdy nie chciałem tego powiedzieć, ale niech Pan sam sobie powie, 
czemu Pan chodził do „Rolnika”, a nie do Paczkowa. No, wie Pan, to jest może poniżej pasa  
z mojej strony, ale dzieci, które chodzą do „Rolnika”, do „Carolinum”, jak pyta się, dlaczego 
wybrałyście tą szkołę, udzielają odpowiedzi, które niekoniecznie musiałyby się Panu spodobać  
i Panu Pawłowi też, bo tutaj byśmy uderzyli w wielką politykę, a nie chcę tego robić. To nie jest 
miejsce na to. A dzieci są bardzo rozwinięte. Ostatnio była w nyskich szkołach taka akcja „młodzi 
głosują” i przy tej okazji można było wiele od dzieci usłyszeć. Dziękuję. 
 
Radny Przemysław Tetłak - Panie radny! Odnoszę się do Pana radnego Jezinickiego. Do niczego 
się nie zobowiązywałem. Nie zauważyłem, żeby taka deklaracja została w jakimkolwiek punkcie 
zaprotokołowana i proszę w tym momencie nie kłamać, bo owszem była mowa o tym, że pewnie 
dobrze by było tej informacji nie ujawniać. Natomiast ja uważam, że jako radny reprezentujący 
interesy mieszkańców gminy Paczków i Otmuchów mam obowiązek reagować, jeśli coś złego się 
dzieje w tematach związanych z tymi gminami, a uważam, że się dzieje. I Pan Starosta ma 
możliwość odnieść się do tego i zagwarantować, że nabór będzie naprawdę na dobrym poziomie. 
Natomiast odnosząc się do…, no rzeczywiście, ciosu poniżej pasa ze strony Pana radnego 
Jazienickiego odpowiem dlaczego wybrałem „Rolnik”. Wybrałem „Rolnik” nie ze względu na 
poziom, bo ja mogę po latach powiedzieć, że ten poziom był różny w wykonaniu różnych 
nauczycieli. Natomiast wybrałem tą szkołę ze względu na tradycje rodzinne, bo tą szkołę kończył 
mój dziadek i mój ojciec. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Jacek Kanarski - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo 
Radni. Też byłem członkiem tego zespołu, ale chciałbym jakby zupełnie inaczej. No też nie 
jestem związany z oświatą, jak Państwo wiecie. Natomiast jako w miarę aktywny radny z terenu 
gminy Głuchołazy. Ja zupełnie inaczej. Szanowni Państwo! Szkoła średnia Zespół Szkół 
Głuchołazach jest w nie lepszej sytuacji, równie trudnej, tak? Natomiast ja teraz bardzo gorąco 
proszę i apeluję. Mamy do 15 czerwca możliwość aplikacji do tych szkół. Ta szkoła dzięki 
Zarządowi ma możliwość utworzenia klasy technikum. Na ten moment, z tego co wiem, zarówno 
do klasy technikum, jak i do klasy wielobranżowej jeszcze tego poziomu zadawalającego nie ma. 
Także jeśli nas oglądają, słuchają, jeśli za Państwa pośrednictwem radnych czy gości będących 
na dzisiejszej sesji lub słuchaczy, apeluję i proszę do dyrektorów szkół podstawowych, 
szczególnie z gminy Głuchołazy, do dyrekcji Zespołu Szkół w Głuchołazach do rodziców, aby 
przemyśleć, aby zastanowić się, czy nie warto dziecka posłać w swoim mieście. Mniejsze koszty, 
nie ma dojazdów, mniejsze ryzyko, mniej zagrożeń komunikacyjnych, a także związanych  
z większym ośrodkiem, jeżeli się zdecydują na większe miasto. Są plusy szkoły lokalnej.  
O to proszę i bardzo apeluję.  
I w drugim temacie bardzo krótko. Był temat Powiatowego Urzędu Pracy. Tutaj nie ma Pana 
dyrektora, ale myślę, że w imieniu wielu, wielu dziesiątek, setek przedsiębiorców, których 
dostała powódź za pomoc, za zaangażowanie, za wyjście do nas, za wyjazd do tych ludzi, za 
pomoc we wnioskach, za obsługę na najwyższym poziomie jako jeden z najlepszych urzędów 
pracy w Polsce. Podpisuję się dwoma rękami. Rozmawiam z kolegami, ta pomoc była na tyle, na 
ile była potrzebna, ona jest, z tego co wiem, w dalszym ciągu możliwa. Bardzo dziękuję. Panie 
dyrektorze, jak Pan nas dziś słucha, to myślę, że ten głos dotrze. Bardzo dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak - Ja tylko uzupełniając wypowiedź Pana Wiceprzewodniczącego 
to chciałem Pana Dyrektora Urzędu Pracy serdecznie pozdrowić. Jest na zasłużonym urlopie  
i życzę mu dobrego wypoczynku. Natomiast ja zawsze też podkreślam przy tych spotkaniach - 
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znamy się mnóstwo lat, przyjaźnimy się wręcz, że pracownicy Urzędu Pracy, zresztą ja sam się 
wywodzę z tego środowiska, wykonali fantastyczną i tytaniczną pracę, aby pomagać 
poszkodowanym szczególnie przedsiębiorcom i to też znalazło się w stanowisku Klubu Forum 
Samorządowego 2002 jeśli chodzi o udzielenie wotum zaufania dla Zarządu.  
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Żeby nie ciągnąć i nie 
kontynuować tego tematu oświatowego, chciałem tylko jedno nawiązanie. Kiedyś, nie wiem,  
z 10 lat temu, może 15 lat temu, Pani Małgorzata Leśniewska prezentowała Radzie Powiatu 
koncepcję „nyskiego Eton”, czyli opartą na College Eton. To takie miasteczko akademickie, taka 
„pipidówka”. Około 4 tysiące mieszkańców w Wielkiej Brytanii. Wtedy właśnie byli ci panowie, 
którzy są w tym zespole, który ma reformować oświatę w Nysie i nie potrafili tego wdrożyć, nie 
potrafili tego zrealizować. Więc nie chcę komentować na tą chwilę, bo nie mam dokumentu, ale 
oparcie się w tym zespole na osobach, które tą oświatą kierowały gdzieś tam 15 czy 20 lat temu 
nie było dobrym kierunkiem, bo specjalnie nie mają jakiegoś znaczącego udziału w nowoczesnej 
oświacie. My w Gminie Nysa powoływaliśmy zespół około 6 czy 7 lat temu, w momencie kiedy 
gimnazja były likwidowane. Ten zespół był oparty przede wszystkim na praktykach, na 
dyrektorach szkół, na osobach związanych z oświatą, na osobach spoza systemu gminnego, aby 
można było tą oświatę dopasować do potrzeb dzieci w wieku powyżej tego szesnastego roku, 
czy piętnastego roku życia do studentów, żeby stworzyć im przestrzeń do rozwoju w Nysie, żeby 
te dzieci, które grają w piłkę, w hokej, w siatkówkę, uczą się chemii, matematyki, historii, nie 
musiały gdzieś tam wyjeżdżać, rozwijać swoich pasji, tylko żeby mogły to zrobić tu, na miejscu, 
w oparciu o tą bazę, którą mamy. Likwidowanie szkół jakichkolwiek, to chyba Pani Jolanta 
Barska wie najlepiej, że nie przynosi dobrych efektów. Pani zlikwidowała trzy szkoły w gminie 
Nysa. W jednym budynku hulał wiatr i dopiero pomysł na stworzenie tam instytucji różnego 
rodzaju spowodowało, że ten budynek na Kościuszki funkcjonuje dzisiaj, ale trzeba było wydać 
grube miliony złotych, żeby go przywrócić do użytkowania. Szkoła w Lipowej świetnie sobie 
radzi jako szkoła stowarzyszeniowa. Może dlatego, że jest mała, może dlatego, że jest bardziej 
otwarta też na inne dzieci z innych terenów spoza gmin Nysa z okolic Lipowej, bo to są obrzeża 
przecież gminy. Likwidowanie jakiejkolwiek szkoły nie jest korzystne. Z przyczyn 
ekonomicznych też nie jest korzystne, bo pusty budynek musi mieć jakiś pomysł na 
zagospodarowanie. Natomiast chciałbym, żeby jak ten raport po analizie Zarządu zostanie 
przedstawiony radnym, żeby to też było w jakimś takim czasie uczciwym do zapoznania się  
z tym raportem, żeby można było tę jakąś dyskusję prowadzić. Ale też chciałbym, żeby to nie 
było tak, że raport jest podstawą do podejmowania decyzji. To jest analiza kilku osób, mniej lub 
bardziej związanych z oświatą, świeżej związanych z oświatą, czy mniej świeżej, trudno mi 
powiedzieć. Ale tam nie ma 30-letniego nauczyciela, który wszedł na rynek edukacji, ma nowe 
pomysły, wie jak się uczy dzisiaj dzieci, jak się uczy młodzież, jak się dociera do młodzieży.  
Pan Starosta oparł na swoich kolegach partyjnych: Jurek Dunaj, bardzo zasłużony dla samorządu 
człowiek, Przewodniczący Rady w Głuchołazach - Platforma Obywatelska, Mirek Aranowicz – 
wieloletni członek Platformy Obywatelskiej. Państwo robicie jakiś zespół, który tam jest 
politycznie ukierunkowany na coś. Powołałbym zespół złożony z pragmatyków, którzy uczą, 
którzy wiedzą jak to robić, którzy mają wyniki. Ja bym sięgnął po nauczycieli czy ewentualnie po 
menadżerów z tych liceów, z tych szkół, które mają sukcesy. Może nawet spoza powiatu 
nyskiego. Może dzielmy się doświadczeniami, wykorzystujmy to. Gorączkowa dyskusja dzisiaj 
nad niczym, bo dyskutujemy nad niczym, nad jakąś jedną frazą, nie wiadomo jakie tam 
argumenty są do czegoś użyte, faktycznie nie pomaga nikomu. Ta szkoła sobie radziła przez 
wiele lat w trudnych warunkach i z hejtem i z ogólnie z takim rzucaniem kłód sobie radziła  
i radzi i nabór robi, więc dolewanie jakichś tam rzeczy jest niepotrzebne. Natomiast dobrze  
byłoby faktycznie, żeby ta dyskusja była prowadzona przy otwartej kurtynie, ale też z udziałem 
osób, które mogą na świeżo powiedzieć, jak powinna wyglądać oświata. Ten pomysł, który Pani 
M. Leśniewska prezentowała tutaj nyskiego Eton z 15 lat może. Jest dostępna, pewnie można 
skorzystać z jej wiedzy, szkoda, że ona nie jest w zespole, ma bardzo bogate doświadczenie jako 
dyrektor szkoły największej chyba w Nysie i jako osoba zarządzająca oświatą w gminie Nysa. 
Można było ją powołać do tego zespołu. A to można było ją poprosić, nawet zdalnie można było 



40 

 

tutaj się posłużyć jej doświadczeniem. To są rzeczy, które są do wykorzystania z historii. Można 
przyjrzeć się temu, jak wygląda oświata w wielu miastach. Ja nie wiem, czy ten zespół 
zaproponował klasę dwujęzyczną, czy ten zespół zaproponował skupienie klas mundurowych w 
jednym obiekcie, bo dzisiaj to się kombinuje jak coś w „Ekonomiku”, coś w „Rolniku”, coś gdzieś 
indziej, a to, co powiedziałem kiedyś, dobrze byłoby, żeby to było w jednej szkole, te wszystkie 
klasy mundurowe jako zespół szkół mundurowych na przykład. Mówi Pan Starosta o koncepcji 
szkoły dla straży granicznej, o koncepcji szkoły policyjnej. Mamy koncepcję szkoły wojskowej, 
szkoły pożarniczej, to jest wszystko do zrobienia w jednym miejscu. Łatwiej będzie ściągnąć 
środki, łatwiej będzie wyposażyć, doposażyć, unowocześnić, umundurować, wprowadzić zasady 
tej dyscypliny, która w służbach obowiązuje. Nie będzie to rozdrabniane na zasadzie, że jeden 
nauczyciel ma w jednej szkole 3 godziny, w drugiej szkole 3 godziny, a w ogóle to pracuje gdzieś 
tam w sztabie, w WOT czy gdzieś indziej. Po prostu to będzie korzystniejsze. Dzisiaj 
rozmawiamy o niczym nad pustymi blatami. Chciałbym, żeby taka dyskusja się odbyła faktycznie 
na podstawie dokumentów, na podstawie analiz materiałów i tego co gdzieś tam w przyszłości,  
a dzisiaj to jest chyba faktycznie straszenie czymś tam zupełnie niepotrzebnie, ale też szkoda,  
że nie padła jakaś jasna deklaracja, że ten raport jest tylko materiałem roboczym do analizy.  
A wiadomo, że na ten rok szkolny ten raport żadnych skutków nie będzie mógł wywrzeć, bo 
ewentualne likwidacje musiały być podjęte do końca lutego po przeprowadzonych procedurach 
likwidacyjnych, więc rozmawiamy dzisiaj tak naprawdę o jakimś tam straszaku z szafy, który 
przez ileś tam lat straszy. Natomiast myślę, że ten problem dotyczy zarówno szkoły  
w Głuchołazach, jak i szkoły w Paczkowie. Ale też niestety to, co powiedziałem wcześniej  
w wypowiedzi, te dzieci z gminy Łambinowice, które wyjeżdżają do Opola, to też jest problem 
nyskiej oświaty, bo one powinny jechać, Panie Jarosławie, to do Pana. Te dzieci z Łambinowic 
powinny jechać do Nysy do szkoły, a nie do Opola z korzyścią dla Powiatu Nyskiego. Dziękuję. 
 
Wicestarosta Jolanta Barska - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! Prawdą jest,  
że w tej chwili właściwie rozmawiamy tylko nad tematem, który tutaj przedstawił nam Pan 
Radny Tetłak. Natomiast nie możemy mówić o braku woli, bo wola Starosty, wola Zarządu jest. 
Został zaakceptowany projekt arkuszy organizacyjnych i tam została zaplanowana klasa 
zarówno w liceum ogólnokształcącym, jak i w szkole branżowej. Natomiast cóż my możemy na 
to poradzić, że nie ma tam chętnych dwie osoby się zgłosiły do tej klasy. Tak jest na dzień 
dzisiejszy. To wszystko oczywiście obserwujemy i zobaczymy, co się wydarzy.  
Pan radny Nakonieczny poruszył również kilka wątków. Mówi Pan, daje mój Pan przykład,  
że likwidacja szkół, cytuję „nie daje efektów”. Więc ja skończę. Efektów politycznych nie daje 
żadnych, .albo daje, jeżeli komuś nie zależy na utrzymywaniu stanowiska, to wtedy jest efekt 
odwołania, albo nie zostaje się wybranym w kolejnych wyborach. Natomiast jeżeli chodzi  
o efekty ekonomiczne, jeżeli chodzi o efekty związane z reorganizacją placówek oświatowych, to 
myślę, że Pan Burmistrz Kolbiarz mógłby się na ten temat wypowiedzieć i na pewno to daje 
efekty bardzo dobre, tylko właśnie zależy jakie sobie ustawimy cele. Natomiast tutaj my 
dawaliśmy również szansę, ponieważ na Komisji Edukacji był Pan radny Tetłak, był również 
przedstawiciel Rady Gminy Paczkowa, przedstawiał różnego rodzaju koncepcje dotyczące tego, 
w jaki sposób można byłoby tą szkołę rozwijać. Byliśmy na jednej z komisji edukacji  
i rozmawialiśmy z gronem pedagogicznym, Panią dyrektor. No proszę Państwa, nie 
przedstawiono żadnej takiej koncepcji, która by mogła spowodować, że jakieś dodatkowe, 
atrakcyjne kierunki mogłyby w tej szkole się rozwijać, biorąc również pod uwagę fakt, że została 
przeprowadzona ankieta wśród szkół, a my odpowiadamy na zapotrzebowanie, jeżeli chodzi  
o kształcenie również naszej młodzieży. Także na dzień dzisiejszy jest to oczywiście rozmowa 
taka, która może być zapowiedzią tego, o czym będziemy rozmawiali na kolejnej sesji, ale jest za 
wcześnie, żeby o tym mówić, bo Państwo też nie zapoznali się z całością raportu, tylko z jednym 
punktem, który zacytował Pan radny Tetłak i w związku z tym to nie jest jedyne miasto,  
o którym Pan mówi. Ja znam również piękne, znakomite miasto, gdzie się rozwijają katolickie 
szkoły w Belgii, w Louvain, które oglądałam. Jest to, tak jak Pan powiedział „pipidówka”, ale ta 
„pipidówka” jest przy Brukseli. I rzeczywiście wszyscy ambitni ludzie nie tylko z Belgii, ale  
z całej Europy chcą się tam kształcić. Można w taki sposób też działać. Nie wiem, nie znam 
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wystąpienia Pani dyrektor poprzedniej Zespołu Szkół Rolniczych. i nie wiem o czym mówiła. 
Natomiast, proszę Państwa, patrzmy realnie. Powiedział Pan radny Tetłak, że możemy otworzyć 
klasę mundurową, co my tam wszystkie dzieci zawieziemy, a czy te dzieci będą chciały chodzić 
do Paczkowa do szkoły. Do takiej szkoły, która jest również stosunkowo zdegradowana  
i naprawdę wymaga remontu. Państwo znacie pewnie ten obiekt podobnie jak ja. 
Chciałabym swoje wystąpienie skończyć tym, że jest nabór. Został przedstawiony  projekt 
arkuszy organizacyjnych. Zostały przedstawione tam dwa oddziały, więc szanse dla młodzieży 
zarówno z Paczkowa, zarówno z województwa dolnośląskiego, które by chciały do tej szkoły 
były otwarte i są nadal. Więc jeżeli tacy uczniowie będą, będziemy ich kształcić najlepiej jak 
potrafimy przy pomocy naszych znakomitych nauczycieli. Dziękuję Państwu. 
 
Wiceprzewodniczący Jarosław Figiel - Zostałem wywołany przez Pana Pawła. Pawle, ja bardzo 
cenię naprawdę tutaj nasze relacje i dyskusję. Ale skrytykowałeś coś, czego nie znasz jeszcze,  
a już tu skrytykowałeś. Więc ja tak poproszę. Ja pracowałem tam w tym zespole, jestem, myślę, 
że na bieżąco. Jestem aktualnie dyrektorem, pracuję z dziećmi. Właśnie to pytanie, które ty 
zawarłeś tutaj. Dlaczego dzieci z Łambinowic w większości idą do Opola do szkoły, a nie do Nysy. 
Właśnie nad tym się pochylaliśmy też, bo to było dla nas ważne i tam są te zapisy, które też 
właśnie mają spowodować, żeby te dzieci z pogranicza naszego powiatu też przyszły tutaj do 
Nysy do szkoły. Tam jest osiem wniosków. Zresztą tutaj Pan Przemek się z siedmioma 
wnioskami zgodził, tylko jeden… No ja rozumiem, bo jest radnym z Paczkowa, naturalna sprawa. 
Nie mam nawet tutaj pretensji o to, bo każdy radny broniłby szkoły w swojej miejscowości. 
Natomiast tutaj dopiero rozpoczniemy dyskusję. To po pierwsze, a po drugie, to nie my radni 
zdecydujemy, tylko tak naprawdę zdecydują uczniowie, bo jeżeli tam będzie nabór, jeżeli tam 
będą uczniowie, to przecież ani Pan Starosta, ani Zarząd, ani nikt z Rady nie będzie wnioskował 
o likwidację szkoły w Paczkowie. Na dzień dzisiejszy jest w tym roku 108 absolwentów w gminie 
Paczków. W gminie Paczków jest 108 absolwentów szkół podstawowych, czyli spośród tych 108 
uczniów spokojnie można utworzyć jedną klasę, jeżeli ci uczniowie zdecydują się zostać  
w Paczkowie i to do nich należy decyzja. Jeżeli tak zdecydują, to na pewno ta szkoła będzie. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Przemysław Tetłak - Proszę Państwa! Odnosząc się do słów Pani Starosty, tak myślę, że 
wszyscy doskonale wiemy, że chodzi tak naprawdę o rok 2006/2007. Rzeczywiście 2025/2026 
trwa nabór i o tym, z tego chyba wszyscy, którzy mieli jakikolwiek kontakt ze światem zdają 
sobie sprawę. Natomiast chciałem jeszcze powiedzieć coś, czego nie chciałbym. Nie chciałem 
mówić, bo zwyczajnie nie lubię być niemiły, natomiast sama Pani Starosta powiedziała, że swoje 
propozycje, jeśli chodzi o rozwój szkoły składali zarówno dyrekcja radni z gminy Paczków, ja, 
tylko nie Zarząd. A tego bym oczekiwał, Panie Starosto. Niczego nadzwyczajnego, po prostu 
propozycji z Państwa strony, jak można by tą było szkołę rozwinąć. Dziękuję bardzo. 
 
Wicestarosta Jolanta Barska - Panie Radny! Na podstawie tych propozycji, które Państwo złożyli, 
zostały zaproponowane dwa oddziały, czyli liceum ogólnokształcące i szkoła branżowa. 
Natomiast mogę powiedzieć, dzisiaj jest inna sytuacja. My nie otworzymy ani szkoły fajki, ani 
szkoły zegarmistrzowskiej, ponieważ po prostu nie ma takiego zapotrzebowania. Dzisiaj 
młodzież tego typu umiejętności może nabywać zdalnie i sytuacja się zmieniła, jest ona znacznie 
bardziej utrudniona, aniżeli jeszcze kilka lat wcześniej, jeżeli chodzi o tworzenie dodatkowych 
kierunków. Wiemy i Pan o tym wie i my o tym wiemy, że my mamy na terenie powiatu nyskiego 
utworzoną szkołę w chmurze, w której uczy się dwustu czterdziestu uczniów. Ta liczba pewnie 
będzie się zwiększała. Natomiast Panie radny pomysły, które Państwo składaliście, biorąc pod 
uwagę zapotrzebowanie młodzieży, czy Pana kolega, który przedstawiał, były po prostu 
nierealne. Naprawdę to przede wszystkim biorąc pod uwagę zainteresowanie młodzieży 
dalszym kształceniem. Więc to jest jedyny powód, że nie udało się z tego, co Państwo 
przedstawili… Pani Dyrektor nie przedstawiła żadnego pomysłu na kierunki kształcenia i na to, 
w jaki sposób możemy tę szkołę rozwijać. Natomiast Państwo nas pytaliście z Panem 
Przewodniczącym Komisji Edukacji, jak można, przedstawiając takie pomysły, które właściwie 
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nie były realne, właśnie takie jakieś drobne sprawy rzemieślnicze, które na pewno by nie 
pozwoliły utrzymać budynku o takiej powierzchni i stworzyć szkoły, która mogłaby się tam 
rozwijać. Dziękuję. 
 
Radny Grzegorz Samborski - Szanowni Państwo. Szkoda, że Pan Starosta Daniel Palimąka 
wyszedł. Ubolewam nad tym, bo chciałem, żeby Pan Daniel Palimąka, Starosta Nystki był przy 
tym przemówieniu, ale na pewno odsłucha tego, co powiem. Chciałbym się zwrócić do Państwa, 
do Pana Przewodniczącego Bobaka, do kolegów i koleżanek z takim apelem, z taką prośbą. 
Właśnie z taką determinacją, jak walczymy o szkoły, z taką determinacją, jak walczymy  
o pojazdy… Mam taką serdeczną prośbę. Proszę Państwa, zostało nam cztery lata kadencji.  
Ja radnym jestem już piątą kadencję, trzy razy byłem w gminie. Jest Pan Starosta, witamy 
serdecznie. Czekałem, aż Pan wróci, Panie Danielu, bardzo się cieszę, że Pan do mnie przyszedł, 
bo byłem zdziwiony, że Pan wyszedł, ale dziękuję, że Pan wrócił. Chodzi mi o taką prośbę, bo  
ja jestem człowiekiem, który zawsze będzie walczył o ludzi, od wielu, wielu lat to robię.  
Ja powiedziałem, ja mam swoje marzenia. Ja kocham Nysę, kocham ludzi, kocham Państwa, że  
tu jesteście wszyscy razem i dziękuję, że tu zostaliście do końca, bo mam taką prośbę do Pana  
M. Krzysika, który mnie słucha, jest miłośnikiem kolei. Pan Paweł Nakonieczny ostatnio Panu 
Staroście dał bilet PKS na sesji. Pan dał bilet, a ja też mam jedną taką prośbę. Chciałbym… Bardzo 
serdecznie Państwa wszystkich proszę, naprawdę, spełnijcie mi tylko jedno marzenie do końca 
kadencji, a będę wam wszystkim dziękował. Żebym z Nysy mógł wyjechać moim wózkiem nad 
Bałtyk. Proszę Was, pomóżcie mi. Panie Przewodniczący, Pan chodzi po górach. Pan ma zdrowe 
nogi, ja bardzo Pana lubię. Ale proszę, żeby Pan mi z Panem Kolbiarzem umożliwił wyjazd  
z Nysy, żebym nie musiał z PKP Wyszków Śląski wyjeżdżać z Nysy. Pan Starosta ma kontakty  
w Rządzie, może pojedziemy razem do Ministra Infrastruktury, może Pani Barska mi pomoże, 
może telewizja mi pomoże, może TVN przyjedzie, zrobi ze mną reportaż. Będziemy mieli 
darmową reklamę, niech mnie wózkiem wywiozą nad Bałtyk. Proszę Was wszystkich, pomóżcie 
mi w tym i spełnijmy razem marzenia ludzi, żebyśmy mieli połączenia Nysa-Wrocław, Nysa-
Opole, żebym ja wózkiem mógł wyjechać z miasta. Zróbmy to razem i trzaśnijmy jakąś trasę 
kolejową, żeby o nas film nagrali, żebyśmy pojechali wszyscy pociągiem i żeby nasza kadencja 
się skończyła, żeby Pani Barska wsiadła w pociąg i pojechała ze mną pociągiem i powiedziała, 
Grzegorz, kochasz Nysę. Pana Daniela zaprosimy, pojedzie z nami Paweł i Pana Kolbiarza 
zaprosimy. Pojedźmy. Trzaśnijmy trasę pociągiem Nysa-Bałtyk i będziemy o nas, głośno, zrobią 
u nas film. No bez przesiadek. Zróbmy to razem. Nie, no zróbmy to razem, proszę, zróbmy to 
razem, pomóżcie mi, bardzo Was proszę. Jeżeli mnie chociaż trochę lubicie, to pomóżcie mi 
razem, żebyśmy mieli powiat nyski bez barier i Pan Starosta będzie dumny, że mi pomógł i ja 
podziękuję Panu Staroście. Apeluję do wszystkich, pomóżcie mi wydostać się z miasta. Dziękuję 
ślicznie. 
 
Przewodniczący Rady P. Bobak - Dziękuję Panu radnemu, natomiast fakt jest taki, że ta 
przestrzeń peronowa na pewno wymaga remontu i na pewno wymaga dostosowania, jeśli 
chodzi o dostępność dla osób niepełnosprawnych. Zabiegamy o to od lat z Panem Burmistrzem 
Kordianem Kolbiarzem. Mam nadzieję, że w tej kadencji nam się to uda. Dziękuję bardzo.  
 
12. Zamknięcie obrad. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady P. Bobak zamknął XVI  sesję 
Rady Powiatu w Nysie. 
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